
Rada Miejska w Nowej Słupi 

Radni-Sesja 

Protokół nr 5/2023 

LXXV Sesja w dniu 31 maja 2023  

Obrady rozpoczęto 31 maja 2023 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 11:26 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Cisłowski 

2. Bartosz Dutkiewicz 

3. Marcin Grzegorski 

4. Ryszard Karpiński 

5. Robert Klefas 

6. Sylwester Kozłowski 

7. Dawid Marzec 

8. Halina Misiurska 

9. Łukasz Nowak 

10. Ewa Pastuszyńska 

11. Rafał Piasecki 

12. Grzegorz Rapcia 

13. Jerzy Roman 

14. Adam Sałata 

15. Lidia Wiącek 

1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dzień dobry. Witam bardzo wszystkich serdecznie. Dzień dobry. Otwieram 75 Sesję Rady 

Miejskiej w Nowej Słupi. Witam pana Andrzeja Gąsiora, burmistrza miasta i gminy. Witam 

pana Włodzimierza Zarembę, zastępcę burmistrza. Witam panią Agnieszkę Lewandowską, 

sekretarz gminy. Witam pana Marka Partyka, kierownika referatu gospodarczo-

inwestycyjnego. Witam panią Annę Moruś-Mergalską, kierownika miejsko-gminnego 

ośrodka pomocy społecznej. Witam pana Jacka Brożyna, kierownika Referatu Gospodarki 

Komunalnej i Ochrony Środowiska. Witam pana Daniela Binkowskiego, obsługę rady. Witam 

sołtysów przybyłych na dzisiejszą sesję. Witam również panie i panów radnych, którzy 

przybyli na dzisiejszą sesję, ale wiem, że też jeden radny będzie łączył się zdalnie, więc 

obrady będziemy mieli w trybie hybrydowym. Witam również wszystkich, którzy oglądają 

nas przez internet. 

 

 

 

 

 



2. Stwierdzenie quorum, przedstawienie porządku obrad. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum, przedstawienie porządku obrad. 

3. Przedstawienie protokołów z:  

1) LXXIII sesji Rady Miejskiej z dnia 19 kwietnia 2023 r., 

2) LXXIV nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 15 maja 2023 r. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z prac pomiędzy sesjami. 

5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej z działań pomiędzy sesjami. 

6. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy za 2022 rok. 

7. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie dopłat dla taryfowych grup odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Nowa Słupia, 

2) w sprawie ustalenia opłat za nieczystości ciekłe dowożone wozami asenizacyjnymi 

przez podmioty świadczące usługi własnym taborem do stacji zlewnej w oczyszczalni 

ścieków  

w Rudkach i Starej Słupi (na gruntach Nowej Słupi), 

3)  w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych, 

oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Nowa Słupia, 

4) w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Nowa Słupia na lata 2023 

– 2025, 

5) w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Miasta i Gminy Nowa Słupia na lata 2023 – 2027, 

6) w sprawie wyrażenia zgody na zwoływanie sesji Rady Miejskiej w Nowej Słupi w 

zdalnym trybie obradowania. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad. 

Zgłoszono jeden wniosek do porządku obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNY (1) 

Łukasz Nowak 

 



 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zdjęcia z porządku obrad w punkcie 7 Podjęcie uchwał podpunktu 2 w sprawie ustalenia opłat 

za nieczystości ciekłe dowożone wozami asenizacyjnymi przez podmioty świadczące usługi 

własnym taborem do stacji zlewnej w oczyszczalni ścieków w Rudkach i Starej Słupi (na 

gruntach Nowej Słupi) .  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester 

Kozłowski, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Adam Sałata 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Stanisław Cisłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Lidia 

Wiącek 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Nowak 

 

 

3. Przedstawienie protokołów z: 

 

1) LXXIII sesji Rady Miejskiej z dnia 19 kwietnia 2023 r., 

 

2) LXXIV nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 15 maja 2023 r. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

W takim razie jesteśmy w tej chwili już w punkcie trzecim, przedstawienie protokołów z 73, 

74 nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej. Oczywiście protokoły były dostępne w Biurze 

Obsługi Rady. Czy dzisiaj chciałby ktoś odnieść się do tych protokołów? Nie widzę. Dziękuję 

bardzo. 

 

 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z prac pomiędzy sesjami. 

 

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję Panie Przewodniczący. Wysoka Rodo, Szanowni Państwo Sołtysi oraz mieszkańcy 

słuchający nas, obserwujący nasze obrady. Sprawozdanie z prac pomiędzy sesjami od 19 

kwietnia do dnia dzisiejszego, czyli 31 maja. 19 kwietnia brałem udział w spotkaniu z 

organizacjami pozarządowymi z naszej gminy. Spotkanie odbyło się w Gminnym Ośrodku 

Kultury w Rudkach. 20 kwietnia brałem udział w spotkaniu wyjazdowym Związku Miast i 

Gmin Regionu Świętokrzyskiego w Sędziszowie. 21 kwietnia odbyłem spotkanie robocze z 

sołtysami naszej gminy w sprawie ustaleń dotyczących gminnych dożynek 2023 roku, czyli 

tego roku. 26 kwietnia odbyłem spotkanie z przedstawicielami Urzędu Marszałkowskiego w 

sprawie wydarzenia Otwarcie Sezonu Turystycznego Województwa Świętokrzyskiego 2023 

w Nowej Słupi. 27 kwietnia odbyłem spotkanie informacyjne z mieszkańcami Jeziorka w 

sprawie kanalizacji miejscowości oraz realizacji przyłączy kanalizacyjnych. 30 kwietnia 



brałem udział w uroczystych obchodach Gminnego Dnia Strażaka w Rudkach. 10 maja 

odbyłem spotkanie robocze z zastępcą komendanta Miejskiej Policji w Kielcach. 11 maja 

odbyłem spotkanie z Marszałkiem Województwa Świętokrzyskiego w Kielcach. 11 maja 

odbyłem odprawę roboczą z firmą ADMA w sprawie kanalizacji miejscowości Bartoszowiny. 

11 maja brałem udział w posiedzeniu Związku Gmin Gór Świętokrzyskich w Bielinach. 23 

maja brałem udział w szkoleniu obronnym w Urzędzie Wojewódzkim w Kielcach. 24 maja 

odbyłem spotkanie robocze z przedstawicielami jednostek Krajowego Systemu Ratownictwa 

z naszego terenu, z terenu naszej gminy. 25 maja odbyłem spotkanie z dyrektorem oddziału 

kieleckiego TVP3 w Kielcach. Wiem o tym, że mamy nową panią dyrektor, pani Katarzyna 

Bernat. 25 maja brałem udział w gali przyznania dotacji dla organizacji pozarządowych z 

Województwa Świętokrzyskiego przez Fundację Stefana Artwińskiego w Kielcach. Z naszej 

gminy dotacje otrzymały dwa stowarzyszenia, Ostoja z Nowej Słupi oraz Aktywni ze Starej 

Słupi. 26 maja brałem udział w wieczorze autorskim dziennikarza Andrzeja Nowaka-

Czeskiego w Gminnym Ośrodku Kultury w Rudkach. 27 maja brałem udział w spotkaniu 

integracyjnym w Paprocicach zorganizowanym przez Koło Gospodyń Wiejskich Paprotki. 27 

maja bram udział w zakończeniu sezonu siatkarskiego zespołem EMERYK w Baszowicach. 

28 maja brałem udział w uroczystej mszy świętej z okazji 25-lecia kapłaństwa księdza 

Sylwestra proboszcza parafii w Nowej Słupi. I 30 maja bram udział w posiedzeniu stałych 

Komisji Rady Miejskiej. Bardzo dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Radny Sylwester Kozłowski poprosi o głos. Bardzo proszę.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Dzień dobry Państwu. Panie burmistrzu, korzystając z okazji, odnośnie 

sprawozdania, które Pan przedstawił, chciałem odnieść się do Święta Strażaka, które odbyło 

się 30 kwietnia. Chyba po raz pierwszy, od kiedy jest Pan wójtem burmistrzem, to święto 

było przygotowane perfekcyjnie, czego gratuluję. Naprawdę i strażacy i cała prezentacja, 

obsługa wyglądało to moim zdaniem książkowo, nie jestem fachowcem, natomiast naprawdę i 

strażacy i Urząd Gminy wszystko było przygotowane tak jak należy. Także na ręce Pana dla 

osoby, która to przygotowała ogromne podziękowania, bo naprawdę można się czymś takim 

pochwalić na zewnątrz i na pewno goście, którzy byli obecni na tym święcie też byli pod 

dużym wrażeniem. A druga sprawa, brakuje mi w Pana sprawozdaniu obecności na zebraniu 

w miejscowości Mirocice, które się odbyło. To już jest po raz kolejny nie tylko zebranie 

wiejskie, ale i zebranie straży, także przykro, że miejscowość Mirocice jest pomijana. 

Dziękuję.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję bardzo. Czy pan burmistrz chciałby się odnieść? Bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Bardzo chciałem podziękować rzeczywiście za ten Dzień Strażaka wszystkim w zasadzie i 

też strażakom, bo to głównie oni byli tutaj można powiedzieć bohaterami i naprawdę te 

ostatnie lata pokazały, że wysoki poziom jest po prostu również i przeszkolenia strażaków i za 

to oczywiście bardzo serdecznie wszystkim OSP dziękuję. To jest na pewno sukces naszej 

Straży. Komendant faktycznie skierował również do mnie te słowa, komendant główny, który 

był w zastępstwie głównego, czyli zastępca komendanta Wojewódzkiego Państwowej Straży 

Pożarnej. Powiedział, że bardzo wysoki poziom był tego przedsięwzięcia, także ja wszystkim 

oczywiście serdecznie za to również dziękuję. Natomiast jeżeli chodzi o spotkanie w 

Mirocicach, to chciałbym przeprosić, że mnie niestety nie było, ale dzwoniłem do pana 



Sołtysa, że nie będzie mnie, ponieważ jest spotkanie w GOK-u, na którym już byłem też 

wcześniej umówiony, natomiast o spotkaniu dowiedziałem się też dosyć późno, więc nie 

chciałem już tego przekładać. Za to oczywiście przepraszam, staram się zawsze na 

spotkaniach być, natomiast często są spotkania sołeckie w tej chwili, które dotyczą 

przeniesienia jakiegoś drobiazgu, oczywiście wtedy też mogą być pytania mieszkańców, ja to 

rozumiem, natomiast często są te spotkania właśnie po to, żeby coś tam gdzieś zmienić w 

funduszu sołeckim i one głównie po to są, żeby po prostu szybko przeprowadzić spotkanie i 

coś zmienić, bo zadanie wymaga tego, żeby takiej zmiany dokonać. Dziękuję.  

 

5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej z działań pomiędzy sesjami. 

 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu piątego. Sprawozdanie przewodniczącego Rady 

Miejskiej. 15 maja uczestniczyłem w sesji nadzwyczajnej. 18 maja brałem udział w Święcie 

Rodziny w Szkole Podstawowej w Pokrzywiance. 21 maja uczestniczyłem w Jarmarku 

Świętokrzyskim na Świętym Krzyżu. 28 maja uczestniczyłem w 25-leciu święceń kapłańskich 

proboszcza w parafii w Nowej Słupi. W każdy czwartek oczywiście odbywały się dyżury. 

Przygotowywałem zgodnie to już standardowo materiały na komisję i na sesję. Oczywiście 30 

maja również uczestniczyłem w posiedzeniu stałych Komisji Rady Miejskiej. Dziękuję 

bardzo. Przechodzimy do punktu szóstego. Przedstawienie raportu o stanie gminy za 2022 

rok. Bardzo proszę panie burmistrzu oddaję głos.  

 

6. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy za 2022 rok. 

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, rok 2022 był bardzo specyficznym 

rokiem. Wiemy, że w lutym wybuchła wojna, 24 lutego, między Rosją a Ukrainą, więc to był 

bardzo trudny rok dla całego naszego narodu, kraju i myślę, że również całej Europy. Na 

pewno on wpłynął również na wiele przedsięwzięć również w naszym kraju, jak również 

naszej gminy. Ja pozwoliłem sobie przygotować taką prezentację. Państwo radni taki raport o 

stanie miasta gminy Nowa Słupia za 2022 rok szczegółowy mają i jest on dostępny również 

dla mieszkańców. Natomiast ja chciałbym się posłużyć taką krótką prezentacją i te dane takie 

najważniejsze, czy najważniejsze przedsięwzięcia, dane o stanie naszej gminy państwu 

przedstawić. Oczywiście zawsze w tym raporcie przedstawiamy naszą demografię i tutaj 

niestety utrzymuje się tendencja, no trudna dla naszej gminy, ponieważ różnica już między 

samymi urodzeniami a zgonami jest 60, między zgonami a urodzeniami jest 69, więc ona jest, 

tutaj bardzo niekorzystna, natomiast również migracja szczególnie młodych osób wpływa na 

to, iż nasza gmina traci mieszkańców, tak jak ja sobie to średnio policzyłem, w ciągu 

ostatnich 10 lat straciliśmy prawie 1000 mieszkańców, więc jest to duża grupa, prawie 100 

osób rocznie, średnio. I jest to tendencja w gminach, które są gminami oddalonymi od 

większych ośrodków miejskich, bo ponieważ dysponuję takimi danymi i przy budowaniu 

strategii Województwa Świętokrzyskiego posługiwaliśmy się danymi z całego Województwa 

Świętokrzyskiego, więc jest to tendencja, szczególnie tych gmin, które są oddalone od 

ośrodków większych, miejskich, w granicach 50 czy powyżej 50 kilometrów, to ta tendencja 

się utrzymuje. Natomiast wzrasta ta tendencja dobra jest dla gmin, które są w pobliżu dużych 

ośrodków, tak jak w przypadku Kielc, gmina Górno, Masłów czy Morawica. Tam jest pewien 

przyrost, mieszkańcy przenoszą się do miasta. Największą miejscowością naszej gminy jest 

Rudki oraz Nowa Słupia, ale też z tych miejscowości naszych, szczególnie Rudki, tu chyba 

bodajże ucierpiały w ostatnich latach najbardziej ponieważ przed wieloma laty było to ponad 



1800 osób, a w tej chwili państwo widzicie 1347 osób, więc spadek jest, szczególnie w 

miejscowości Rudki jest znaczący. Jeżeli chodzi o bezrobocie, ono utrzymuje się na 

podobnym poziomie, co roku jeżeli przedstawiamy sprawozdania, to jest to, jest to podobna 

liczba, prawdopodobnie wiąże się to z tym, że ci, którzy nie chcą pracować po prostu nie 

pracują. Jeżeli chodzi o nasze finanse gminy za 2022 rok, mieliśmy zaplanowane dochody na 

poziomie 86 milionów złotych ponad, natomiast zrealizowaliśmy je na poziomie ponad 74 

milionów złotych, co stanowiło ponad 86% planu. Jeżeli chodzi o wydatki, one były 

zaplanowane na poziomie 101 milionów 747 tysięcy, natomiast zostały wykonane na 

poziomie 86 650 629 tysięcy złotych. Przepraszam. Tak, 86 657, co stanowi 85%, ponad 85% 

planu. Jeżeli chodzi o wydatki bieżące, one były zaplanowane na poziomie 60, ponad 65 

milionów, zostały wykonane na poziomie 59, czyli ponad 90% planu. Jeżeli, ponieważ na 

pewno Państwa radnych nie ma tego tutaj w tym zestawieniu mojej prezentacji, ale wczoraj 

na komisjach padły pytania, więc deficyt gminy zaplanowany na 2020 rok był na poziomie 

ponad 15 milionów, natomiast został zrealizowany na poziomie 11, niepełnych 12 milionów, 

11 978 tysięcy złotych, z czego obligacje i pożyczki stanowiły tylko ponad 7 milionów 106 

tysięcy złotych. Reszta była pokryta z własnych środków oraz nadwyżki budżetowej. 

Zadłużenie na koniec, może inaczej, zadłużenie na 31 grudzień 2021 roku było na poziomie 

34 milionów 683 tysiące złotych. Natomiast na koniec 22 roku, czyli na koniec 31 grudzień 

2022 roku było to 41 milionów 789 tysięcy złotych. Czyli wzrosło po prostu te 7 milionów. 

Wydatki majątkowe zaplanowane były na poziomie ponad 36 milionów, zostały wykonane na 

poziomie 27 milionów złotych, co stanowi 74 ,72% planu. To wynika oczywiście z 

przesunięć inwestycyjnych, które w trakcie roku budżetowego trwają. One są niezależne od 

nas, natomiast zależą od zaawansowania, od poziomu realizacji inwestycji. Chciałbym tu 

Państwu tak pokrótce przedstawić najważniejsze inwestycje, które zostały w kilku 

dziedzinach w naszej gminie przeprowadzone, między innymi tutaj w prezentacji pokazujemy 

inwestycje drogowe. Oczywiście one są tu połączone z funduszem sołeckim. My je 

przedstawiamy łącznie, nie rozgraniczając, ponieważ fundusz sołecki to też jest budżet 

gminy, więc one są realizowane czy to w sołectwie, czy przez gminę wspólnie. W sołectwie 

skały przeprowadzane było oczyszczanie rowów, utwardzanie drogi gminnej za około 19 

tysięcy złotych. Modernizacja drogi na serwisie 10 tysięcy złotych, zakup wyświetlacza 

radarowego w miejscowości Rudki drugiego, który też poprawił bezpieczeństwo za kwotę 11 

tysięcy 931 złotych. Została opracowana koncepcja budowy drogi na działkach w Jeziorku, 

pomiędzy Jeziorkiem a Kępą o długości około 800 metrów za kwotę 3690 zł. Została 

opracowana koncepcja przestrzenna dla drogi wewnętrznej w obrębie Wólki Milanowskiej. 

Tam było również, dochodziło uregulowanie kwestii prawnej. To zostało już zrobione. 

Jesteśmy właścicielem działki, dokonujemy tam już uporządkowania. Była to w 2022 roku 

kwota 5 650 zł. Również udrożnienie rowu, utwardzenie poboczy na drodze wewnętrznej na 

działce numer 126, prace porządkowe. Była to miejscowość Paprocice, 16 100 zł. 

Pokrzywianka, przepraszam. Modernizacja kładki przy ulicy Chełmowej w miejscowości 

Stara Słupia, kładka na szlaku turystycznym, bardzo pięknie wykonana przez przedsiębiorców 

z naszej gminy, za kwotę 12 915 zł. Opracowaliśmy dokumentację projektową do zadania 

rozbudowa drogi wojewódzkiej, polegająca na budowie ciągu pieszorowerowego droga 

wojewódzka 756, na odcinku Nowa Słupia Dębniak jest to kontynuacja, ponieważ 

uczestniczymy tutaj w wkładzie własnym dla Województwa Świętokrzyskiego i to w roku 

2021 była kwota 196 tysięcy złotych, natomiast w roku 2022 pozostała kwota 3751 złotych. 

Na tym odcinku przeprowadzono już z ZRID, więc jest gotowy projekt i najświeższa 

informacja taka, przy okazji podam, że Urząd Marszałkowski zgłosił, ponieważ jest to bardzo 

drogi projekt wykonania tego odcinka między, między rondem a Jeleniowem. jest to kwota, 

szacowane na kwotę około 58 milionów złotych, więc Urząd Marszałkowski wpadł na 

pomysł, aby rozbić te zadania na dwa. Osobno ciąg pieszo-rowerowy i osobno obiekty 



mostowe, które są najbardziej kosztotwórcze Jest taka wiadomość w tej chwili, że Urząd 

Marszałkowski zgłosił do dwóch projektów, właśnie rozdzielając to zadanie na dwa etapy, 

osobno obiekty mostowe, osobno droga i wiemy, że jest pozytywna opinia i dofinansowanie z 

rezerwy budżetu państwa na obiekty mostowe, więc myślę, że jest szansa na to, żeby ta 

budowa tej drogi się rozpoczęła. Inwestycje w 2021 roku dalej drogowe. Opracowanie 

koncepcji wydzielenie godozyjne, bezpłatne przejęcie przez gminę gruntów prywatnych na 

Wólce Milanowskiej. To, co powiedziałem, to jest wykup, wykup był przez oczywiście 

gminę, akt notarialny i to kosztowało gminę 12 575 złotych. To jest błąd 2022 oczywiście 

błąd się tam wkradł. Przepraszamy za to. W zeszłym roku podpisałem akt notarialny. Udało 

się tą działkę pozyskać. Jest to bardzo atrakcyjna działka, ponieważ jest możliwość 

połączenia tej drogi z drogą po przeciwnej stronie drogi wojewódzkiej. Ustanowić tak zwany 

ciąg w Wólce Milanowskiej. Opracowanie wielowariantowej koncepcji projektowej dla 

zadania rozwój atrakcji turystycznych, rozbudowa, przebudowa układu komunikacyjnego 

ulica Świętokrzyska, ulica Kielecka, Szkolna Łazy. Kwota, którą wydatkowaliśmy to była 

ponad 39 tysięcy złotych. W gminie naszej odbyło się spotkanie tutaj z radnymi. Nasza gmina 

przedstawiała koncepcję tego układu komunikacyjnego. No i tutaj zostało wypracowane 

pewne rozwiązanie, które w tej chwili jest w naszej gminie kontynuowane. Przebudowa 

przejścia dla pieszych w ciągu drogi gminnej w miejscowości Rudki, przy szkole 135 998 

złotych. Myślę, że bardzo udany projekt. Przydałoby się więcej takich projektów na terenie 

naszej gminy, gdyż faktycznie przejście jest niezwykle bezpieczne. Raz, że zabezpiecza je 

podwyższenie na drodze, ale poza tym są nowoczesne rozwiązania, oświetlenie, sygnalizacja. 

Naprawdę jest to rewelacyjne rozwiązanie. Myślę, że przydałoby się więcej nam na terenie 

naszej gminy takich rozwiązań. ponieważ jest to bezpieczeństwo szczególnie dzieci i pieszy. 

Modernizacja drogi między Jeziorkiem a Mirocicami na działkach 497, 505, 622, 

wydatkowano kwotę 56 tysięcy złotych. Opracowanie dokumentacji projektowej oraz 

modernizacja dobudowa oświetlenia ulicznego w gminie Nowa Słupia. W ramach inwestycji 

poprawę efektywności energetycznej budynków gminnych dobudowy oświetlenia ulicznego, 

ozę i zakup taboru zeroemisyjnego na potrzeby gminy Nowa Słupia. Wydatkowaliśmy kwotę 

na opracowanie dokumentacji 89 478 zł. Wiemy o tym, że już w tym roku jesteśmy już po 

przetargach i ta dokumentacja posłużyła, żeby ten przetarg tu z Polskiego Ładu 

przeprowadzić. Jest to kwota ponad 4 milionów złotych i ta inwestycja już w tym roku jest 

realizowana. Wykonanie dokumentacji projektowej oraz modernizację oświetlenia ulicznego 

na terenie gminy Nowa Słupia. Było to zaznanie wieloletnie. W roku 2022 wydatkowaliśmy 

kwotę 3 miliony 225 tysięcy 729 złotych. Na pewno mieszkańcy zauważyli, że oświetlenie na 

terenie naszej gminy jest wymienione, jest zmodernizowanych 1808 punktów świetlnych, 

wykonano wymianę przewodu linii napowietrznej na długości 48 kilometrów. Zamontowano 

trzy zestawy hybrydowe w miejscowości Nowa Supia, to jest na ulicy przy cmentarzu. 

Zamontowano 87 szaf sterujących, są to szafy, które również zawierają kompensatory mocy 

biernej. Oświetlenie uważam, że jest nowoczesne i naprawdę zmieniło zdecydowanie naszą 

gminę. Można powiedzieć, że możemy jako mieszkańcy, jako Rada Gminy, to możemy być 

dumni z tego oświetlenia, bo wprowadziło ono naprawdę no takie uporządkowanie, jeżeli 

chodzi nawet o to oświetlenie w nocy, prawda, bo to dużo zachodu było, czy o której ma się 

świecić. Oświetlenie się świeci całą noc, więc jest to na pewno dobre rozwiązanie. i 

przynoszące ogromne korzyści finansowe. Oczywiście przy tych strzelanach energii może, 

może nie jest to, to co chcieliśmy, no ale nawet gdybyśmy nie mieli zmienionego, to koszty 

utrzymania byłyby wielokrotnie większe. Zaprojektowanie i wykonanie oświetlenia ulicznego 

na drodze gminy Drogi Powiatowej w stronie Dębno-Siedliszki. 24 tysiące 500 złotych 

wykonano. Jest to w tej chwili już oczywiście w przetargu, więc będzie, będzie to 

wykonywane. Szanowni państwo, jeżeli chodzi o inwestycje infrastrukturalne, najtrudniejsze 

inwestycje, inwestycje kanalizacyjne, to inwestycje niezwykle trudne. Na pewno państwo, są 



tysi, szczególnie tutaj mogą dużo powiedzieć, ale również i mieszkańcy gmina też zderzyła 

się no z tematem, który ja od początku wiedziałem, że to będzie trudna inwestycja, natomiast 

nie zdawałem sobie sprawy, że aż tak trudna. Niemniej jednak, no posuwamy się do przodu i 

po prostu jesteśmy można powiedzieć blisko zakończenia dwóch dużych etapów. Oczywiście 

wykonujemy w trakcie roku również projekty oraz modernizacje przewidziane mniejszych 

odcinków i innych, które są po prostu w naszej gminie potrzebne i tutaj zaplanowane i przez 

Radę zaakceptowane. Sieć wodnociągowa w miejscowości Nowa Słupia ulica Świętokrzyska. 

I to jest na ulicy Świętokrzyskiej do zbiornika wyrównawczego, tego zbiornika, który od 

wielu, wielu lat po prostu funkcjonuje i on tu jest złym rozwiązaniem. W tej chwili zostanie to 

wymienione. Przyłącze kanalizacyjne do budynku mieszkalno-biurowego na działce przy 

ulicy Kieleckiej. Sieć wodociągowa w miejscowości Rutki ulica Górnicza. Również 

projektowane. Sieć wodociągowa w miejscowości Słupia na odcinkach na ulicy Staszica, 

ulicy Chełmowej. Przebudowa sieci wodociągowej ulica Opatowska z włączeniem do 

istniejącej sieci wodociągowej. I tu są wskazane numery działek. Sieć kanalizacji 

ciśnieniowej I-50 na odcinku od przepompowni ścieków przy posesji numer 220 w Starej 

Słupi do sieci kanalizacyjnej przy Drodze Powiatowej. długości około 200 metrów, sieć 

kanalizacji sanitarnej z przyłączami od czterech budynków mieszkalnych przy drodze 

gminnej Stara Słupia-Dwór. Łączna kwota wszystkich tych wydatków, które od początku tu 

wskazałem, to jest ponad 64 tysiące, 64 tysiące 538 zł. Wykup działek, wykonanie 

dokumentacji projektowej, budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z oczyszczalnią ścieków 

na miejscowości Jeziorko, Dębno, Mirocice, Baszowice oraz przebudowa oczyszczalni 

ścieków w Starej Słupi, włączenie do nowego ujęcia wody do gminnej sieci wodociągowej. 

Szanowni Państwo, mamy oddaną do użytkowania oczyszczalnię ścieków w Starej Słupi, na 

którą czekaliśmy wiele lat, jest oddana do użytkowania funkcjonuje, wyniki jeżeli chodzi o 

oczyszczanie są bardzo dobre. Jest to nowoczesna oczyszczalnia ścieków, funkcjonująca już 

w nowym systemie. Myślę, że to jest po prostu duży, duży krok naprzód, jeżeli chodzi o w 

ogóle całą naszą gminę, ponieważ jest to duża aglomeracja nowej słupi i kolejne 

miejscowości będą czekać na przyłączenie. Mamy i projekty miejscowości chociażby 

Jeleniów, Dębniak, Wólka Milanowska czy Czcianka. i w najbliższej przyszłości na pewno 

będziemy szukać możliwości skanalizowania tych miejscowości. Mamy funkcjonującą już 

oczyszczalnię, więc będzie nam o wiele łatwiej. W ramach zadania w 2020 roku były 

wykonane między innymi budowa infrastruktury wodno-kanalizacyjnej w aglomeracji Nowa 

Słupia, budowa sieci kanalizacji sanitarnej miejscowości Dębno, budowa sieci kanalizacji 

sanitarnej miejscowości Jeziorko, budowa sieci kanalizacji sanitarnej miejscowości Nowa 

Słupia, ulica Chomowa, Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Mirocice, od 

oczyszczalni w kierunku Baszowic. Budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w 

miejscowości Mirocice Jeziorko z hydroformią sieciową w Mirocicach. Budowa oczyszczalni 

ścieków w miejscowości Mirocice. Przebudowa oczyszczalni miejscowości Stara Supia, o 

czym właśnie mówiłem. Wykonanie robót budowlanych oraz uzyskanie pozwoleń decyzji 

uzgodnień niezbędnych do oddania do eksploatacji ujęcia wody wraz ze stacją uzdatniania 

wody w gminie Nowa Supia. Inwestycja jest kontynuowana. Lada Moment miejmy nadzieję 

będzie oddana do użytkowania. nadzór inwestorski nad inwestycją, przebudowa istniejącej 

oczyszczalni ścieków miejscowości Stara Słupia oraz rozbudowa sieci wodno-kanalizacyjnej 

na terenie gminy Nowa Słupia. I wszystkie te łączne infrastrukturalne inwestycje kosztowały 

nas w 2022 roku 15 599 151 zł. I tutaj taki przy okazji tej prezentacji oczywiście też apel 

powtórzony mój z wczorajszej komisji o to, aby mieszkańcy przyłączali się, bo to jest 

ogromna zaleta naprawdę funkcjonowania w najbliższym okresie, jeżeli chodzi o ścieki. O 

wygodę i koszty przede wszystkim. Następne rzeczy to wykup działek, wykonanie 

dokumentacji projektowej budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z odczyszczeniem sieków 

dla miejscowości Paprocice i Bartoszowiny oraz opracowanie dokumentacji na nowe ujęcie 



wody i jego włączenie do gminy sieci wodociągowej w Bartoszowinach. Było to zadanie 

oczywiście wieloletnie. W ramach tego zadania w 2020 roku wydatkowaliśmy kwotę 

2,630,194 zł. I w ramach tego zadania były wykonane budowa ujęcia wody wraz ze stacją 

uzdatniania wody zbiornikiem wyrównawczym miejscowości Bartoszowiny w systemie 

zaprojektuj, wybuduj. Stacja jest oddana do użytkowania, już funkcjonuje. Budowa 

infrastruktury wodno-kanalizacyjnej, w tym budowa oczyszczalni ścieków na terenie gminy 

Nowa Słupia, w skład którego zadania wchodzi. Budowa kanalizacji sieci sanitarnej oraz 

oczyszczalni ścieków w miejscowości Bartoszowiny i Nowa Słupia, w tej chwili jest to 

Inwestycja na ukończeniu. W ramach tego zadania zostały również sfinansowane koszty 

nadzoru inwestorskiego. I dalszy ciąg programów infrastrukturalnych, opracowanie 

programów funkcjonalno-użytkowych dla budowy dwóch instalacji fotowoltaicznych do 50 

KW na terenie gminy Nowosłupia wraz z kosztoryszem szacunkowym, oraz ich budowa w 

ramach inwestycji poprawa efektywności energetycznej budynków gminnych, odbudowa 

oświetlenia ulicznego, budowa ozej, zakup taboru zeroemisyjnego na potrzeby gminy Nowa 

Słupia. To jest to zadanie takie kompleksowe, w którym właśnie mieści się między innymi 

również i budowa dwóch, dwóch farm fotowoltaicznych. Jesteśmy już po rozstrzygnięciu 

przetargowym, wygrała jej firma, która ma te zadanie w tym roku wykonać. Było to zadanie 

dwuletnie, w tej chwili, tak jak powiedziałem, jest realizowane. W 2020 roku za kwotę 15 

milionów 990 wykonano program funkcjonalno-użytkowy, 15 990 zł wykonano program 

funkcjonalno-użytkowy dla budowy dwóch instalacji fotowoltaicznych dla, właśnie na 

potrzeby gminy. 50 KW, będą to, będą to instalacje umieszczone na stacji uzdatniania wody 

w Nowej Słupi, czyli powyżej Biedronki oraz druga na naszej oczyszczalni ścieków w 

Rutkach. Inwestowaliśmy również w inne rzeczy, m.in. tutaj dzięki przychylności Rady został 

zakupiony, zakupiona kosiarka bijakowa na Wysięgniku, która w tej chwili drugi rok już 

wykonujemy koszenie naszych dróg gminnych właśnie tym sprzętem. Realizujemy projekt 

Cyfrowa Gmina, kwota 280 830 zł, są to pieniądze zewnętrzne wykonanie wielu rzeczy 

właśnie, które są związane z oprogramowaniem, z zakupem komputerów, zestawów 

komputerowych i sprzętu elektronicznego. W 2022 roku wydaliśmy na to kwotę 66 297 zł. 

Jest to w tej chwili kontynuowane. Jeżeli chodzi o budynki użyteczności publicznej, Drugi 

etap, końcówka drugiego etapu, zakończyliśmy to poprzez termomodernizację budynku 

Urzędu Gminy w Nowej Słupi. W ramach tego zadania poprawę efektywności również 

Zamontowaliśmy ciąg kominowy w szkole podstawowej w Paprucicach. Wiemy tam, że tam 

były problemy z uzyskaniem ciągu kominowego, ponieważ tam warunki są od wielu lat takie, 

że tego ciągu kominowego po prostu nie ma i został zamontowany wyciąg, który spełnia 

swoje zadanie. Łączna kwota, jeżeli chodzi o to zadanie, termomodernizację budynku urzędu, 

to jest kwota 1,551,371 zł. budynek został stermomodernizowany i poprawiony zdecydowanie 

jego wygląd. Również po mniejsze inwestycje wykonanie montażu ogrodzenia działki numer 

36.1 łamane przez 1 za kwotę 20 900 zł została wykonana ogrodzenie na działce zakupionej 

przez gminę na potrzeby sojestwa Dębniak. Uporządkowanie i utwardzenie całego terenu 

OSP w Nowej Słupi, kwota około 35 tysięcy złotych. Wykonanie projektu zagospodarowanie 

terenu na działce numer 578, łamane przez 25, kwota 11 tysięcy złotych. To jest w 

miejscowości Rudki. Zakup wygładziny termozgrzewalnej do dwóch korytarzy w Szkole 

Podstawowej w Jeleniowie, około 30 tysięcy. Budowa ogrodzenia placu zabaw przy Szkole 

Podstawowej w Mirocicach, kwota 10 tysięcy złotych. Termomodernizacja budynku szkoły 

podstawowej w Jeziorku w ramach inwestycji poprawa efektywności energetycznej 

budynków gminnych do budowy oświetlenia, zakup taboru zeroemisyjnego, kwota 6273 zł, 

zostało to oczywiście w 2020 roku wykonane w ramach dokumentacji, natomiast w tej chwili 

jesteśmy po przetargu, termomodernizacja jest wykonywana. Zaprojektowanie i wykonanie 

garażu dla pojazdów stanowiących własność gminy przy budynku agronomówka w Nowej 

Słupi. Na ten projekt wydaliśmy 24 tys. zł. Również jesteśmy po przetargu. Lada moment 



będzie wykonana inwestycja. Opracowanie dokumentacji projektowej na budowę dwóch 

garażów w Sosnówce oraz we Włochach. Wydaliśmy kwotę 34 932 zł. Opracowanie 

dokumentacji projektowej przebudowa placu pomiędzy ulicą Żeromskiego i Wesołą wraz z 

alejkami komunikacyjnymi. Na koniec poprzedniego roku zostało to wykonane za kwotę 134 

809 zł. Opracowanie dokumentacji projektowej oraz termomodernizacja budynku 

użyteczności publicznej przy ulicy Górniczej. Kwota wydatkowana na tą dokumentację to 

była kwota 54 120 zł. W tej chwili ten budynek jest termomodernizowany. Lada Moment 

firma będzie wchodziła na teren budowy. Inwestycje w środowisko. Zakupiony został i 

zamontowany ekran LED do wizualizacji pomiarów jakości powietrza za kwotę 12 054 zł. z 

czego koszt zakupu to była kwota 12 152 zł, natomiast roczny abonament to jest 738 zł i to 

zostało zakupione, sfinansowane z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska w 

Kielcach. Opracowanie koncepcji dochodzenia do samowystarczalności energetycznej gminy, 

wykonano zadanie za 35 tysięcy zł, W ramach tego zadania został wykonany audyt, cały 

audyt naszej gminy, jeżeli chodzi o budynki użyteczności publicznej, jeżeli chodzi o naszą 

fotowoltaikę i taki audyt mamy tutaj na naszej gminie. Zakupiliśmy kontener KP7 na 

potrzeby oczyszczalni ścieku w Rudkach za kwotę 12 913 zł. Jeżeli chodzi o inwestycje w 

turystyce 2022 roku, wiemy o tym, że kontynuowaliśmy rozbudowę, przebudowę amfiteatru, 

który został adoptowany na Park Dziedzictwa Gór Świętokrzyskich Łysagóra. Jest to 

związane oczywiście z poszerzeniem działalności kulturalnej, o ten obiekt, Park Dziedzictwa, 

będzie obiektem, który będzie prezentował legendy województwa świętokrzyskiego. 

Inwestycja jest na etapie ukończenia i tak tu przy okazji powiem, że przewidywane otwarcie 

techniczne jest przewidywane na drugą połowę czerwca, natomiast oficjalne otwarcie jest 

przewidywane na wrzesień tego roku. W ramach tego zadania została przekazana dotacja 

celowa w wysokości 1,853,406 zł. Inwestycja jest zrealizowana w partnerstwie z Regionalną 

Organizacją Turystyczną Województwa Świętokrzyskiego jako partnerem. Renowacja 

obiektów zabytkowych wraz z przebudową, wyposażeniem infrastruktury kulturalnej na 

terenie naszej gminy. Jest to program realizowany przez Związek Gmin Gór Świętokrzyskich. 

W ramach tego związku wydatkowaliśmy kwotę 22 410 zł. Zadanie jest zadaniem 

wieloletnich. W ramach tego zadania został nasz wkład kosztowy włożony w Pasaż 

Świętokrzyski, tak zwana drewniana infrastruktura, która jest przy Muzeum Starożytnego 

Hutnictwa na ulicy Świętokrzyskiej w Nowej Słupi. Wydatkowaliśmy również kwotę, to 

dzięki uprzejmości Rady, na odwodnienie metodą bezwykopową, ale tak zwaną 

wstrzeliwaniem krzemu w GOK-u, w Minnym Ośrodku Kultury, Sportu i Turystyki w 

Rutkach. Była to kwota 129 764 zł. Zostały osuszone w ten sposób pomieszczenia. 

Wybudowanie wiaty rekreacyjno-kulturalnej wraz z zagospodarowaniem terenu na potrzeby 

mieszkańców Starej Supi za kwotę ponad 37 tysięcy, czyli 7908 złotych w ramach Funduszu 

Oczywiście Słowackiego. Bardzo piękna wiata, polecam ewentualnie do podpatrzenia, bo 

naprawdę wykonana bardzo profesjonalnie. Wykonanie dokumentacji projektowej wraz z 

uzyskaniem pozwolenia na budowę budynku świetlicy wiejskiej na działce nr 6286 oblem 

Bartoszowiny gmina Nowa Słupia zostało na to wydatkowane z Funduszu Sądeckiego kwota 

18 400 zł. Budowa świetlicy środowiskowej w Dębnie wydatkowana była kwota 20 910 zł. W 

tej chwili wiemy o tym, że jest już świetlica budowana po rozstrzygnięciu przetargowym, jest 

już można powiedzieć zauważalny wygląd już obiektu. Budowa boiska wielofunkcyjnego 

przy Szkole Podstawowej w Starej Słupi, zadanie, które realizowaliśmy dwa lata, boisko jest 

już odebrane, w roku 2022 wydatkowaliśmy kwotę 291 837 zł, była to z dotacji gminy, to, 

Projekt, który był realizowany z Ministerstwem Sportu i tutaj też wkład Ministerstwa Sportu i 

w niedzielę najbliższą jest otwarcie. Wszystkich oczywiście bardzo serdecznie zapraszam na 

otwarcie tego obiektu. Będzie to otwarcie uroczyste, także zapraszam Radę Gminy. Będą 

podziękowania również dla Rady. Bardzo serdecznie oczywiście wszystkich zapraszamy. O 

godzinie 16. O godzinie 16. O godzinie 16. Dalej projekt rewitalizacji Nowej Słupi, w tym 



budowa, modernizacja infrastruktury kulturalnej na terenie miasta i gminy Nowa Słupia. 

Wydatkowana kwota 294 tysiące 490 zł. Wydatki zostały poniesione na opracowanie 

dokumentacji projektowej dla zadania przebudowa, rozbudowa budynku przy Gminnym 

Ośrodku Pomocy Społecznej o część rekreacyjną, budową. Wiemy o tym, że to jest budynek 

na ulicy Świętokrzyskiej po Błym Gopsie, który jest w tej chwili już też również po 

rozstrzygnięciu przetargowym i oczywiście jest już zaawansowana, zaawansowana budowa. 

W ramach tej W ramach kwoty, jeszcze dodatkowej tej kwoty, wydatkowana była kwota 153 

750 zł na opracowanie dokumentacji przebudowej linii telekomunikacyjnej na powietrznej 

wraz z kosztorysem na ulicy Świętokrzyskiej 2460 zł. Weryfikacja dokumentacji projektowo-

kosztorysowe oraz przygotowanie kosztorysu Na zmiana sposobu użytkowania z przebudową 

budynku opatówki biblioteki na skryptorium, budowa dwóch wiad i tarasu oraz schodów 

terenowych kwota 2460 zł, budowa słupa technicznego na ul. Świętokrzyskiej 3600 zł oraz 

funkcja doradcza przy realizacji dokumentacji projektowej kwota 12300 zł, wykonanie 

kompletnej dokumentacji projektowej ul. Świętokrzyskiej utworzenie deptaka 115 tys. zł, 

przeprowadzenie postępowania zgodnie z PZP 4920 Złoty, tak jak Państwa informowałem, 

gmina nasza wycofała się z projektu, z projektu rewitalizacji w ramach tego projektu z 

Urzędu Marszałkowskiego, ponieważ kwota, która była przewidziana w tym projekcie, to 

była kwota 5 milionów na wszystko, na całość zadania, czyli przebudowa ulicy 

Świętokrzyskiej, przebudowa i budowa, modernizacja budynku GOPS-u oraz przebudowa, 

modernizacja opatówki, Przypomnę tylko, że sam budynek byłego GOPS-u to jest kwota 4 

miliony, około 4 milion 700 tysięcy złotych, więc jedna kwota byłaby pochłonięta tylko tą 

jedną inwestycją, więc musieliśmy się z tego wycofać. Natomiast realizujemy to w ramach 

oczywiście Polskiego Ładu. Pozostanie nam jeszcze szukanie pieniędzy i przebudowa ulicy 

Świętokrzyskiej. Tak, państwu, Na wstępie powiedziałem, realizowaliśmy budżet sołecki w 

2022 roku. Kwota budżetu sołeckiego to kwota przez gminę wydatkowana 645 820 zł w 2022 

roku. Udało się zrealizować ją na kwotę 613 815 zł, czyli ponad 95% realizacji tego zadania 

sołeckiego. Myślę, że wysoki poziom realizowania, tym bardziej, bo są sołystwa, które mają 

też trudności jakby z wybraniem zadania. I tu szanowni państwo, takie krótkie pokazy właśnie 

o wiatach, którą pokazywałem, o której mówiłem w starej słupi na dole, wykonano również 

przez przedsiębiorców z terenu naszej gminy. Myślę, że można podejrzeć, ponieważ no 

rzadko spotyka się tak, no tak estetycznie wykonaną wiatę. Tu mamy, również pokazane 

Mirocice po lewej stronie oraz przy remizie w Nowej Słupi plac wykostkowany też, który 

tutaj uatrakcjonił wygląd całego tego, tego naszego placu przy OSP. No i Jeleniów, tutaj 

pokazana właśnie podłoga, która również zmieniła całkowicie oblicze, można powiedzieć, 

korytarzy szkolnych i oczywiście szkoła w Rutkach, odnowiony parkiet. Jeżeli chodzi o pracę 

Rady Miejskiej, podjęto łącznie w 2020 roku, w drugim roku łącznie 107 uchwał. Działania 

zaplanowane w programach, strategiach i politykach lokalnych realizowane są na bieżąco, w 

ramach posiadanych środków finansowych, tu we współpracy oczywiście z Radą Gminy, za 

co serdecznie oczywiście w imieniu swoim, ale i mieszkańców i Urzędu Gminy bardzo 

serdecznie dziękuję. Dziękuję za uwagę.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję w tym punkcie. Ja wiem, że tutaj oficjalnie nie ma 

dyskusji, ponieważ przed następną sesją będzie debata o stanie gminy, o raporcie stanie 

gminy. Natomiast to taką dyskusję krótką, ponieważ tutaj nasuwają mi się na przykład jedno 

pytanie takie szybkie, co z otwarciem Parku Dziedzictwa, bo było planowane na maj, 

czerwiec bądź na początek. Ale mówił Pan burmistrz, że jest teraz przesunięty na wrzesień. 

Więc dlatego moje pytanie, stąd moje pytanie. Bardzo proszę.  

 

 



Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Panie przewodniczący, w trakcie tego raportu mówiłem, że otwarcie techniczne, czyli 

udostępnienie dla publiczności, będzie w drugiej połowie czerwca. Tak, będzie udostępnione 

w drugiej połowie czerwca, po 20 czerwca, czyli po otwarciu tak naprawdę, otwarciu, sezonu 

turystycznego województwa świętokrzyskiego, który odbędzie się na terenie naszej gminy, 

odbędzie się dwudniowe takie uroczyste otwarcie sezonu turystycznego województwa 

świętokrzyskiego, duże wydarzenie. W tym roku realizowane jest troszkę inaczej niż do tej 

pory województwo świętokrzyskie to robiło. Jest to innowacyjne troszkę podejście, ponieważ 

będzie to otwarcie sezonu dwudniowe. Ja to nazywam, że pierwszy dzień to będzie otwarcie 

dla VIP-ów, natomiast drugi dzień będzie otwarty dla ogółu, czyli dla wszystkich, którzy będą 

chcieli skorzystać. Pierwszy dzień będzie w Świętokrzyskim Dworze. Ten obiekt został przez 

marszałka wybrany tutaj na otwarcie sezonu turystycznego. Będą zaproszeni goście, 

oczywiście Rada Gminy nasza, mam nadzieję, będzie licznie reprezentowana. I będzie to 

oczywiście takie oficjalne otwarcie połączone z prezentacjami, przemówieniami i przejazdem 

na Muzeum Starożytnego Hutnictwa, zwiedzaniem obiektu Muzeum Starożytnego Hutnictwa 

oraz zwiedzaniem również Parku Dziedzictwa i Centrum Kulturowo - Archeologicznego. I to 

będzie, szanowni Państwo, w piątek, w godzinach dopołudniowych. Natomiast jeżeli chodzi o 

drugi dzień, sobotę, to będzie marsz trzema szlakami od godzin rannych. Natomiast w 

godzinach popołudniowych, od godziny 15 bodajże, nie pamiętam, jeszcze nie mam tutaj 

godziny, nie chciałbym to przekłamać, ale to już na tą informację podamy, będzie... będzie 

piknik na Centrum Kulturowo - Archeologicznym w Nowej Słupi z udziałem zespołów, kół, z 

poczęstunkiem, z atrakcjami różnymi dla turystów, więc myślę, że to jest taka atrakcyjna 

forma i myślę, że ta forma bardziej się sprawdzi niż te, które do tej pory były prowadzone 

przez Urząd Marszałkowski. A jeżeli chodzi o otwarcie oficjalne, Ono będzie się uroczyste 

również i ono będzie we wrześniu w drugiej, w granicach połowy września.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Okej, właśnie o to oficjalne otwarcie chodziło, bo było planowane na czerwiec, dlatego stąd 

moje dopytywanie. Dobrze, dyskusji nie mamy tutaj w tym punkcie, więc jeszcze jak ma ktoś 

jakieś krótkie pytanie, to bardzo proszę.  

 

Radny Ryszard Karpiński 

- Na koniec pokazana była wiata w Starej Słupi. Słuchajcie Państwo, wiata jest fajna, a nawet 

można powiedzieć świetna. Zrobił to mieszkaniec Starej Słupi praktycznie po kosztach. Już 

nie wziął za robociznę nic. Nie mogę powiedzieć nazwiska, bo... ze Starej Słupi. I też 

dziękuję. Dziękuję. Też była mowa o kładkach. Można jechać, zobaczyć. Są dwie. Są 

zrobione. Mieszkaniec zrobił ze Starych Słupi też. Ale gdzie, to mnie nie interesuje, bo 

wiemy gdzie. Jest zrobione. Są dwie kładki bardzo fajne. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję. Kolega Sylwester też prosi o głos.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Panie Przewodniczący, rozumiem, że nie ma dyskusji w tym punkcie. 

Dyskusja będzie na kolejnej sesji, gdzie będzie omawiane. Okej, więc nie będę zadawał 

pytań. Jedyna tylko taka informacja, bo pan burmistrz przedstawił zadłużenie gminy. 

Szanowni Państwo, dochody zrealizowaliśmy na poziomie 74 milionów 678 tysięcy, 

natomiast zadłużenie mamy 41 milionów 789. Prawie 42 miliony, tak prosto licząc jest to 

około 56%, bo 55,95%, jeżeli liczymy zadłużenie na koniec roku do zrealizowanych 

dochodów. Natomiast pozostałe pytania na tej sesji kolejnej, która będzie. Dziękuję.  



 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Tak, będzie debata na ten temat, więc będziemy szeroko na pewno na ten temat rozmawiać. 

Będziemy przechodzić do punktu siódmego, podjęcie uchwał, ale zanim to zrobimy, 

ogłaszam 10 minut przerwy, bo pewnie wszyscy są lekko znużeni. 

 

 

7. Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie dopłat dla taryfowych grup odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Nowa Słupia, 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Jesteśmy w punkcie siódmym, podjęcie uchwał podpunkt pierwszy w sprawie dopłat dla 

taryfowych grup odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia wode i zbiorowego 

odprowadzenia ścieków na terenie gminy Nowa Słupia. Wczoraj dyskutowaliśmy dosyć 

długo na temat stawek za wodę i za odprowadzenie ścieków. Propozycje były przedstawione 

przez Urząd Gminy i Burmistrza. Pierwsza propozycja to było podniesienie stawek za wodę o 

13% i 20% za ścieki. Druga propozycja to było zwiększenie stawek o 16% za wodę i 30% za 

ścieki. My jako radni wczoraj na komisjach wypracowaliśmy też jeszcze jedno stanowisko, 

mianowicie takie padł wniosek formalny o zwiększenie o 3 procent za wodę i za ścieki. Ten 

wniosek formalny został przegłosowany i został przyjęty i nad taką propozycją będziemy w 

pierwszej kolejności głosować, ponieważ ten wniosek został przegłosowany, pozytywnie 

została ten projekt uchwały wprowadzony, więc będziemy głosować nad takimi stawkami. 

Dyskusja była długa, była część radnych bardzo sceptycznie nastawiona co do jakichkolwiek 

podwyżek, ponieważ no niedawno podnosiliśmy podatki i to wszystkie podatki i powiem 

szczerze, że w społeczeństwie nie jest to dobrze odbierane. Wszystko drożeje, drenaż kieszeni 

mieszkańców jest dosyć duży i my rozumiemy, że urząd też musi funkcjonować, ale my 

przede wszystkim musimy też patrzeć na otoczenie. Otwieram dyskusję jeszcze w tej kwestii, 

może ktoś chciałby też zabrać głos, bo widzę, że do dyskusji zgłasza się burmistrz, zgłasza się 

wiceprzewodniczący Marcin Grzegorski, więc możemy jeszcze dyskutować, zanim 

przejdziemy do głosowania. Bardzo proszę o głos, prosi burmistrz Andrzej Gąsior.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję panie przewodniczący. Wysoka Rado, szanowni państwo sołtysi, a szczególnie 

mieszkańcy. Nie jest łatwo nigdy podnosić podatki, opłaty i nie jest to na pewno nigdy i nie 

będzie nigdy celem żadnej gminy w Polsce. Natomiast gminy funkcjonują w oparciu o 

ekonomię. Nie da się tego odłączyć, odciąć ekonomii, prawda, od życia gminy we wszystkich 

aspektach. Jeżeli chodzi o korektę, którą ja tu przedstawiłem razem z referatem gospodarki 

mieszkaniowej i komunalnej, ona opierała się mniej więcej o inflację ta podwyżka. 

Oczywiście, ponieważ przez wiele lat nie podnosiliśmy, nie zmienialiśmy ani ceny wody, ani 

ścieków, a wiemy o tym, że, jak przynajmniej ja pamiętam, średnia, jeżeli chodzi o 

minimalną, ona była na poziomie 2100, w tej chwili jest, już dochodzi do, od połowy roku do 

ponad, do około 3600 zł, więc zmieniła się, można powiedzieć, o grubo się zmieniła. 

Owszem, jest inflacja, ludzie tracą pieniądze, natomiast no gmina jest w tej chwili, można 

powiedzieć, dla mieszkańców czymś bardzo ważnym, ponieważ do gminy zgłaszają 

wszystkie problemy związane z funkcjonowaniem, można powiedzieć, we wszystkich 

aspektach, począwszy od dróg, awarii, wodociągów, prawda, kanalizacji, ale również i 

sprawy społeczne, więc gmina ma obraz, całościowy, jeżeli chodzi o funkcjonowanie naszej 

gminy w aspekcie tak społecznym, jak i finansowym. Ta podwyżka tutaj, którą 



uzasadnialiśmy na komisjach, w przypadku podniesienia o kwotę około 16% na wodzie, to 

jest 50 groszy, szanowni państwo, na metrze sześciennym wody. Jeżeli jest to średnia zużycia, 

tak wyliczana, przynajmniej 3,6 metry na osobę w ciągu miesiąca, to to jest 1,50 zł na osobę. 

Czemu to gminie jest potrzebne? Szanowni Państwo, gmina musi bilansować swoje wydatki i 

koszty, bo my nie mamy innych dochodów, poza tymi, które wpływają do gminy. Woda, 

jeżeli chodzi o wodę, tu pan kierownik przedstawiał wczoraj na komisjach, że woda nie 

bilansuje nam się o kwotę 130 tysięcy złotych, jesteśmy na minusie, tyle gmina musi dołożyć 

do funkcjonowania podstawowego, bo nie mówimy, bo często są koszty, które nawet tutaj nie 

są wciągnięte, natomiast te podstawowe wyliczane w oparciu o koszty, które są w referacie, to 

jest ponad 130 tysięcy złotych. W zeszłym roku było znacznie więcej,ale udało nam się po 

prostu nieco ten bilans zmniejszyć. Natomiast jeżeli chodzi o ścieki, wiemy o tym, że 

jesteśmy w tej chwili na etapie budowania naprawdę wielu inwestycji. Inwestycji z 

dofinansowaniem, ale też mieszkańcy zgłaszają nam wiele potrzeb takich, gdzie nie będziemy 

mogli sięgnąć po żadne dofinansowanie, ponieważ są to małe projekty, małe odcinki, gdzie 

nie da się po prostu uzyskać dofinansowania na wykonanie takiego odcinka kanalizacji, a 

mamy ich na terenie naszej gminy sporo. Mieszkańcy to nam zgłaszają, zgłaszają nam radni, 

zgłaszają nam sołtysi, bo państwo na pewno są tego świadomi, więc my nie mamy z czego 

wykonać. Jeżeli chodzi o kanalizację, ona nam się, wydatki na kanalizację to są ponad 900 

tysięcy złotych z czego ponad, grubo ponad 400 tysięcy złotych, mówię tu ogólnikowo, bo nie 

chcę w szczegóły wchodzić, grubo ponad 400 tysięcy złotych nie bilansuje nam się, a więc 

bilansuje nam się tak naprawdę w połowie. Mamy najtańsze ścieki w tej chwili w całej naszej 

okolicy. I chcieliśmy to zmienić, ponieważ nie chcemy narazić mieszkańców na drastyczną 

podwyżkę za kilka lat. Wiemy o tym, że gmina w tej chwili od 1 stycznia 2023 roku musi 

respektować nową ustawę, która na przestrzeni najbliższych kilku lat całkowicie zmieni 

podejście gmin, jeżeli chodzi o rozliczanie każdego metra sześciennego wody i każdego metra 

sześciennego ścieków. Będzie to bardzo uciążliwe dla mieszkańców. Unia Europejska będzie 

respektowała to prawo, ponieważ Polska podpisała dyrektywę ściekową i ona powinna 

obowiązywać już od 2015 roku, a mamy rok 2023. Ochrona środowiska jest bardzo poważnie 

traktowana w Unii Europejskiej i jest bardzo jakby wrażliwym punktem, o czym państwo 

dobrze wiecie, z przekazów medialnych. Nie chcemy narażać społeczeństwa na jakieś po 

prostu drastyczne uderzenia, podwyżki czy kary. Dlatego już od zeszłego roku apelujemy, 

robimy spotkania tutaj z sołtysami, ale również z mieszkańcami, na każdym spotkaniu 

sołeckim informujemy o tym, że będą pewne wymagania co do odprowadzania ścieków, co 

do sprawozdań, co do informacji o zbiornikach bezodpływowych i tak dalej, i tak dalej. Nie 

chciałbym tutaj zagłębiać się w szczegóły, ponieważ te szczegóły radni znają, sołtysi znają, 

natomiast do mieszkańców również z tym docieramy. W każdym razie ta korekta jest nam 

tylko potrzebna po to, żebyśmy my po prostu, my nie zarabiamy na tym szanowni państwo. 

Gmina nie jest nastawiona, nigdy nie będzie nastawiona na żaden zarobek. Nie prowadzimy 

działalności gospodarczej. Chcieliśmy to zbilansować, ponieważ przyrasta nam sieci, 

przyrasta nam oczyszczalni ścieków, przyrasta nam oczywiście przepompowni. Są to 

urządzenia, które pochłaniają ogromną ilość energii. Energia, wiemy o tym, że w 2022 roku 

kosztowała 100% więcej niż w 2021. Mimo, że była oczywiście zamrożona przez rząd, ale 

jednak cena była 100% wyższa. Więc my za tą cenę mamy po prostu poniesione koszty i 

naliczone z naszych podatków, z naszego budżetu. Więc myśmy chcieli wprowadzić 

niewielką korektę, aby po prostu uzupełnić te brakujące dochody na sieci kanalizacyjnej i 

przynajmniej w jakiś sposób zacząć pomału ją równoważyć. Nie zrównoważymy jej, bo już to 

widzimy. I dlatego jest taki apel tutaj do Rady Gminy i tu również przekazuję tą informację 

mieszkańcom, że ta podwyżka po prostu planowana na poziomie około 15-16% w przypadku 

wody i 20% w przypadku ścieków. To nie jest jakieś uderzenie, ponieważ ścieki i tak mamy 

najtańsze. Jeżeli chodzi o to, co pan przewodniczący powiedział, ja nie mam żadnej 



negatywnej, negatywna opinia, jeżeli chodzi o opłaty nasze, do nas nie wpłynęła, a wręcz 

przeciwnie, miałem nawet takie opinie, że nasza gmina nie podchodzi do tego w sposób 

drastyczny. Wystarczy sobie porównać podatek rolny chociażby z sąsiednich gmin i okaże 

się, że mamy jeden z najniższych, nie wiem czy nie w kraju. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Marcin Grzegorski, bardzo proszę.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję panie burmistrzu na poprzednich sesjach też rozmawialiśmy o studni w Nowej 

Słupi i ta studnia właśnie miała być ratunkiem dla zapewnienia wody w naszej gminie i 

ustabilizowania ceny tej wody żebyśmy nie musieli tego podnosić. Moje pytanie, kiedy ta 

studnia ruszy i jakie oszczędności będą spowodowane tym, że ta studnia jest wykopana? 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Pan burmistrz będzie odpowiadał od razu. Bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Bardzo dziękuję za to pytanie. Szanowni Państwo, Przepraszam, mała awaria techniczna. 

Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o wodę, to głównym kosztem tak 

naprawdę nie jest sama woda, tylko jest, kosztem tak naprawdę jest koszty dostarczenia tej 

wody. To jest główny koszt, który powoduje, że sieć kosztuje tyle, a nie… Jeżeli chodzi o 

studnie, studnia w Nowej Słupi jest już na ukończeniu, wiemy o tym i wszyscy radni o tym 

dobrze wiedzą, że firma, która poprzednio ten przetarg wygrała, Po prostu jest w tej chwili w 

stanie likwidacji, czyli już jest likwidowana, nie śledziłem jej losów. W każdym razie ten 

przetarg został unieważniony, zerwany, umowa zerwana przez gminę i nowy przetarg i w tej 

chwili wyłoniona firma, nie pamiętam, ale tu pan kierownik może mi podpowie termin 

wykonania 24 czerwca. A więc 24 czerwca firma ma oddać do użytkowania. Oczywiście po 

drodze może się zdarzyć jeszcze jakiś kłopot, bo wiemy, że trzeba będzie sprawdzić wyniki i 

tak dalej, więc mamy doświadczenie, że może się to nieco przedłużyć, natomiast termin taki 

jest zagwarantowany w umowie. To jest szanowni państwo przede wszystkim i właśnie 

chciałem za to pytanie bardzo podziękować, ponieważ to jest bezpieczeństwo gminy, jeżeli 

chodzi w ogóle o wodę, ponieważ wiemy, że w pewnym kilka lat temu powstał problem taki, 

że w okresie letnim, było to w sierpniu, na terenie naszym, gdzie było pełne obłożenie i w 

agroturystyce i w Gołoborzu zabrakło wody. Zabrakło wody i zużycie było, o ile zużycie 

wody tak na co dzień jest na poziomie, w normalnym sezonie letnim na poziomie około, od 

30 do 35 metrów sześciennych na godzinę, w szczytowych zdarzało się 45, 50 metrów 

sześciennych na godzinę, to wówczas w tym okresie letnim właśnie, kiedy mieliśmy te 

problemy, zużycie było na poziomie ponad 80 metrów sześciennych na godzinę, gdzie 

musieliśmy wyłączyć wodę, ponieważ zerwalibyśmy lustra wody. I tu chodzi o takie 

zabezpieczenie naszej gminy. Ja myślę, że bardzo dużo, nie myślę, tylko jestem przekonany, 

już jestem pewien tego, ponieważ mamy dane, że wymiana wodociągu na odcinku od Woli 

Zamkowej do Wólki Milanowskiej przyniosła nam oszczędności na poziomie około, średnio 

tak wyliczamy, około 4-5 metrów sześciennych na godzinę, taką oszczędność wody. Więc to 

jest bardzo duże i zeszłego roku nie mieliśmy tego problemu. Ten nieszczelny wodociąg, 

który miał średnicę 400 milimetrów, on po prostu powodował ogromne ubytki wody na 

naszej sieci. I to jest główna taka jakby rzecz. Natomiast kosztotwórcze w tym wszystkim nie 

jest sama woda, tylko jej dostarczanie, przepompowanie i tak dalej, uzdatnianie, to są 



największe koszty. No oczywiście też obsługa sieci, która w to wchodzi. A koszty wiemy, że 

rosną osobowe, energii rosną, więc te koszty jakby wzrastają. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Jeszcze będzie kontynuował kolega Marcin. Bardzo proszę.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. Mówi pan o kosztach, no ale rozwiązanie z tego, co tutaj w sprawozdaniu 

widziałem i jest, bo farmę fotowoltaiczną, którą przy tej stacji mamy tam wykonywać, tak? 

Czyli też jest rozwiązanie na tą obsługę, że jakieś koszty tam się będą odzyskiwane z tej 

energii. Czyli nie widzę sensu podnoszenia tej wody w tym momencie dla mieszkańców. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Ryszard Karpiński, bardzo proszę.  

 

Radny Ryszard Karpiński 

- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja uważam, że nie czas na podnoszenie podatków. 

Zjada nas inflacja. Ludzie naprawdę nie mają pieniędzy. Powiem na przykładzie rolnictwa. 

Pszenica w tamtym roku była po 1300 zł, teraz jest po 670 zł. za tonę. Z czego? A większość 

naszej gminy żyje z rolnictwa. Z czego my mamy dopłacać? W taki to sposób będę głosował 

przeciwko.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Sylwester.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Szanowni Państwo, Panie Burmistrzu, wczoraj na wspólnym posiedzeniu 

komisji padł wniosek o podwyżki w wysokości 3% na kanalizacji i na ściekach. Pańska 

propozycja była 13 i 20%. Ja zagłosowałem za przyjęciem tego wniosku 3%, natomiast lubię 

operować na kwotach i w domu jak przygotowałem się do sesji, przejrzałem sobie pewne 

materiały z poprzednich sesji i pewne kwoty. Po pierwsze, na jednych z sesji mówi Pan, że 

mamy straty, jeżeli chodzi o wodę na poziomie rocznie ponad 400 tysięcy złotych, w tej 

chwili te straty wynoszą 130, bo koszty związane z wodą mamy 991, 821 wpływy, czyli 

brakuje nam około 130 tysięcy, czyli tu już jesteśmy, nadrabiamy tą różnicę, gdzie mieliśmy 

tą dużą stratę. To jest pierwsza sprawa. Druga sprawa to jest budowa studni. Umowę 

podpisaliśmy z firmą 21 maja 2020 roku z terminem realizacji do 28 kwietnia 2022 roku za 

kwotę 1,944,000 zł. Skoro została rozwiązana umowa z tą poprzednią firmą, mam pytanie, 

jakie ponieśliśmy koszty, ile zapłaciliśmy tej firmie, która wygrała przetargi i realizowała? Ile 

firma wpłaciła kar? Przypomnę, że zgodnie z umową, którą Państwo przedstawialiście, kary 

dzienne z tytułu niedotrzymania terminu to jest 9 724 zł. Taki powinien być wpływ do 

budżetu gminy. Dodatkowo, te jak gdyby monity ponaglające, które Państwo przedstawiliście 

na jednej z sesji w tym roku, zostały wysłane do tej firmy dopiero 17 lutego 2022 roku i 3 

marca 2022 roku. Jeżeli ma Pan takie dane, to proszę o odpowiedź, jeżeli nie, to na kolejnej 

sesji, dlatego też będę głosował przeciw. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy Pan burmistrz będzie odpowiadał? Bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 



- Jeśli chodzi o szczegółowe dane, to myślę, że muszę je przygotować po prostu na następną 

sesję. Natomiast jeżeli chodzi o ogólnikowo, to mogę przedstawić państwu tylko tyle, że 

firma oczywiście została wyeliminowana poprzez zerwanie umowy. Nasze koszty to był 

projekt, ale projekt jest aktualny, więc projekt, za któryś my zapłacili, jesteśmy właścicielem 

tego projektu. Natomiast nie wykonali żadnych prac, za które byśmy zapłacili, natomiast 

odzyskaliśmy część z ubezpieczenia. Część środków, też musiałbym przedstawić jaką kwotę, 

z gwarancji ubezpieczenia. Natomiast nie sądzę, żebyśmy z kar naliczonych coś uzyskali, 

ponieważ no firma już chyba nie istnieje nawet na rynku. Natomiast jeżeli chodzi o firmę 

wyłonioną, nową, no to muszę państwu przypomnieć jedno, że tutaj Urząd Marszałkowski 

stanął na wysokości zadania i tą brakującą kwotę, która wynika z różnicy przetargowej na tej 

studni pierwszej, a drugiej, po prostu nam, można powiedzieć, dołożył. czym informowałem 

oczywiście na poprzedniej sesji. Natomiast jakby komentując to, co pan radny powiedział, 

nam bardzo zależało, ponieważ oferta była atrakcyjna i kwota była atrakcyjna wykonania w 

tej pierwszej wersji, w tym pierwszym przetargu tej studni za kwotę około 2 milionów 

złotych. I naprawdę dążyliśmy do tego, żeby jakiś sposób znalazł się na wykonanie tej 

inwestycji. Szukaliśmy różnych rozwiązań, nie udało się, nie było gwarancji, że firma w jakiś 

sposób to wykona i dlatego została umowa zerwana. Gmina nie poniosła tutaj żadnego 

uszczerbku, natomiast uszczerbek tylko był taki, że po prostu przesunęła się inwestycja. 

Dziękuję.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Panie burmistrzu, zmierzam do tego w swojej wypowiedzi, że w ubiegłym 

roku na sesji, gdzie podejmowaliśmy decyzję odnośnie podwyżek za opłaty wody, gdzie była 

dyskusja, między innymi Pan mówił o tym, że czynnikiem, który powoduje, jest dosyć 

kosztowny, są ceny zakupu wody. Stąd decyzja Rady też była taka, żeby iść w kierunku 

takim, żeby, żeby ta studnia była i funkcjonowała jak najszybciej, w ten sposób 

obniżylibyśmy koszty. Czyli rozumiem, że za projekt zapłaciliśmy te 115 tysięcy, co 

wynikało z umowy z tej pierwszej, natomiast żadne inne faktury nie były opłacone. Dziękuję 

bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Panie kierowniku mam teraz takie pytanie, ponieważ tu pojawiają się głosy 

takie, że żeby jednak nie podnosić tych stawek z wypowiedzi tutaj radnych wynika. Ja mam 

takie pytanie, jeżeli nie przegłosujemy tych taryf, które mamy w projekcie uchwały i 

będziemy chcieli pozostawić stawki na poziomie które w tej chwili jest, czy projekt uchwały 

będzie możliwy do przegłosowania taki, który zakłada, nie zakłada podwyżek, o w ten 

sposób. Bardzo proszę.  

 

Kierownik RGKiOŚ Jacek Brożyna 

- Dziękuję bardzo. Na wstępie może powiem, że te podwyżki zaplanowane o 3% to dla 

pierwszej grupy taryfowej podwyżka wyniosłaby 12 groszy za wodę i ścieki. Dla drugiej 

grupy taryfowej za wodę podwyżka wyniosłaby tylko 14 groszy, za ścieki 21 groszy. A co do 

pańskiego pytania, no pewnie, że jest możliwe. Muszę iść do biura, muszę te dopłaty 

przeliczyć. Potrzebuję, nie wiem, minimum pół godziny, 40 minut. Mogę taką uchwałę 

przygotować, ale ja bym się prosił, żeby się do tego przychylić nawet do tych małych 

podwyżek, bo 12 groszy, to jakie to są pieniądze?  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dobrze, dziękuję bardzo. W każdym razie, szanowni radni, musimy być świadomi tego, że 

musimy jakiś projekt uchwały przyjąć, dlatego że jeżeli byśmy nie przyjęli, to wejdą stawki, 



te maksymalne, które nie zakładają żadnych dofinansowań, więc trzeba coś przyjąć, żeby 

można było naliczać opłaty. Zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania. Zaraz 

wszystko wytłumaczę. Zaraz wszystko wytłumaczę, ponieważ tak, wczoraj padł taki wniosek 

formalny, który został przegłosowany pozytywnie i tam zakładane były trzy procentowe 

podwyżki i nad tymi taryfami będziemy w tej chwili w tej uchwale procedować i głosować, 

czyli stawka wzrost o trzy procent. Co do ceny wody, jak i do ścieków. Bardzo proszę o 

potwierdzenie kworum. To jest kompleksowo 3 procent. Dla wszystkich. Bardzo proszę o 

potwierdzenie kworum. Głosujemy za pierwszą propozycją czyli podniesienia 3 procent w 

sprawie dopłat do taryfowych grup odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia w wode i 

zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie gminy Nowa Słupia. 

 

 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie dopłat dla taryfowych grup odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Nowa Słupia,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Stanisław Cisłowski, Halina Misiurska, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam 

Sałata, Lidia Wiącek 

PRZECIW (5) 

Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Robert Klefas, Sylwester Kozłowski, Ewa 

Pastuszyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ryszard Karpiński 

NIEOBECNI (2) 

Dawid Marzec, Łukasz Nowak 

 

 

2) w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, 

którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych, oraz właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na rzecz Gminy Nowa Słupia, 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy teraz do podpunktu trzeciego. W sprawie określenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbawiają się z terenu nieruchomości 

nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy Nowa Słupia. Ten projekt 

uchwały również wczoraj był omawiany, ale ja bardzo proszę jeszcze pana kierownika, 

ponieważ części radnych nie było, nie było sołtysów o zreferowanie tego projektu uchwały, 

żeby wiedzieli o co chodzi.  

 

Kierownik RGKiOŚ Jacek Brożyna 

- Dziękuję bardzo. Tak jak omawiałem wczoraj tą uchwałę. Ten projekt uchwały dotyczy 



nieruchomości niezamieszkałych, czyli to pod te nieruchomości niezamieszkałe można 

podciągnąć wszystkiego rodzaju przedsiębiorstwa, firmy, szkoły, sklepy. Te firmy, które 

uchylają się od popisania np. umowy na wywóz nieczystości ciekłych lub na wywóz śmieci z 

terenu własnej posesji. Wówczas burmistrz w drodze decyzji wydaje decyzję o wykonaniu 

następczym. Wówczas my firmę wynajmujemy zewnętrzną, która to firma wyciąga te ścieki, 

wywozi czy wywozi śmieci z terenu danej posesji, tej niezamieszkałej, obciąża gminę fakturą, 

a my z kolei obciążamy tego przedsiębiorcę tymi pieniążkami za wywóz nieczystości 

ciekłych lub śmieci. Stawki przejęliśmy następujące na podstawie średnich stawek z gmin 

ościennych, czyli za odpady zbierane w sposób selektywny to jest 350 zł za metr sześcienny 

odpadów. Jeśli są odpady zbierane w sposób nie selektywny jest 550 złotych za metr 

sześcienny takich odpadów za wywóz ścieków z szamb 40 złotych za metr sześcienny, za 

wywóz osadu z przydomowych oczyszczalni ścieków 60 złotych za metr sześcienny. 

Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy ktoś z radnych ma jakieś pytania? Nie widzę. W takim razie 

przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę o potwierdzenie kworum. Głosujemy w sprawie 

określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy 

pozbawiają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, 

którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

rzecz gminy Nowa Słupia. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, 

którzy pozbywają się z terenu nieruchomości nieczystości ciekłych, oraz właścicieli 

nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na rzecz Gminy Nowa Słupia,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Sylwester Kozłowski, Halina Misiurska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

PRZECIW (3) 

Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Ewa Pastuszyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marcin Grzegorski 

NIEOBECNI (2) 

Dawid Marzec, Łukasz Nowak 

 

 

3) w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Nowa Słupia na lata 2023 – 

2025, 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy do podpunktu następnego trzeciego w sprawie przyjęcia programu wspierania 

rodziny w gminie Nowa Słupia na lata 2023-2025. Czy pani kierownik dzisiaj wspomni, o co 

chodzi? Było to omówione w dwóch słowach tylko.  



 

Kierownik MGOPS Anna Moruś-Mergalska 

- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Mieszkańcy, tak jak wspominałam 

wczoraj, jeśli chodzi o program wspierania rodziny na terenie gminy Nowa Słupia, jest to 

program wynikający z ustawy o systemie rodziny i pieczy zastępczej. Jest to program, który 

gmina musi podjąć obligatoryjnie. W związku z powyższym został taki projekt opracowany, 

przygotowany. Program ten opracowany został na maksymalną możliwość lat, jaką 

przewiduje ustawa. Jest to okres trzech lat.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do 

głosowania. Bardzo proszę o potwierdzenie kworum, głosujemy w sprawie przyjęcia 

programu wspierania rodziny w gminie Nowa Słupia na lata 2023-2025. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Nowa Słupia na lata 2023 – 

2025,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Halina Misiurska, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz 

Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (2) 

Dawid Marzec, Łukasz Nowak 

 

 

4) w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie dla Miasta i Gminy Nowa Słupia na lata 2023 – 2027, 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy do podpunktu czwartego. W sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie oraz o ochronę ofiar przemocy w rodzinie dla miasta i gminy Nowa 

Słupia na lata 2023-2027. Również wczoraj omawialiśmy ten projekt uchwały. Kto z Państwa 

chciałby jeszcze dzisiaj zabrać głos w tej kwestii? Nie widzę. Przechodzimy w takim razie do 

głosowania. Proszę o potwierdzenie quorum. Głosujemy w sprawie przyjęcia programu 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie dla miasta i 

gminy Nowa Słupia na lata 2023-2027. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie dla Miasta i Gminy Nowa Słupia na lata 2023 – 2027,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 



ZA (13) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Halina Misiurska, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz 

Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (2) 

Dawid Marzec, Łukasz Nowak 

 

 

5) w sprawie wyrażenia zgody na zwoływanie sesji Rady Miejskiej w Nowej Słupi w 

zdalnym trybie obradowania. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

I ostatni podpunkt numer 5. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zwoływanie sesji 

Rady Miejskiej w Nowej Słupi w zdalnym trybie obradowania. Również ten punkt był 

omawiany. Myślę, że to jest jasne i klarowne. Przechodzimy w takim razie do głosowania. 

Poproszę o potwierdzenie kworum. Głosujemy w sprawie wyrażenia zgody na zwoływanie 

sesji Rady Miejskiej w Nowej Słupi w zdalnym trybie obradowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na zwoływanie sesji Rady Miejskiej w Nowej Słupi w zdalnym 

trybie obradowania..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Halina Misiurska, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz 

Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (2) 

Dawid Marzec, Łukasz Nowak 

 

 

8. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy do punktu ósmego sprawy różnych. O głos prosi kolega Bartosz Dudkiewicz. 

Bardzo proszę.  

 

Radny Bartosz Dutkiewicz 

- Dziękuję bardzo. Prośba jedna od mieszkańców, do Panów Burmistrzów, do kolegi Marka 

Partyki, bo byli u mnie mieszkańcy z Łazów i zgłaszają problem, że tam za mostem zaraz na 

prawo do góry jak się jedzie tam rzeka bardzo podmywa teren, że już tam może być problem, 

że i asfalt tam będzie, ucierpi na tym. Swego czasu tam były te betony, miały być tam 

wzmacniane jakoś ten brzeg i nie wiem, nic tam się nie zadziało w tym temacie i prośba, żeby 

tam coś zerknąć i sprawdzić, co się tam dzieje, coś z tym zrobić. Pytanie do kolegi Marka, 

jeszcze coś w temacie tej kładki się zadziało i rusza temat do przodu, coś, jakieś nowe wieści? 

Dziękuję.  



 

Kierownik Marek Partyka 

- Panie Przewodniczący, znamy temat tego odcinka, tej rzeki. Faktycznie tam jest tak dosyć 

niekorzystny układ, ponieważ ten brzeg jest dosyć wąski między asfaltem a rzeką. Zostały 

tam ułożone takie płyty drogowe, betonowe. Musimy tam jeszcze podziałać. Na razie brzeg 

żeśmy umocnili tylko kruszywem, natomiast żeby do tego nie dochodziło, to jeszcze musimy 

tam się zastanowić, jak to do końca zabezpieczyć. Mamy teraz tutaj firmę na miejscu i pana 

inspektora nadzoru i skorzystamy z ich podpowiedzi, jak to jeszcze się da nam zabezpieczyć 

w ten sposób, żeby oczywiście tego podmywania nie było bo faktycznie jest tam 

niebezpiecznie, natomiast jeśli chodzi o kładkę z ostatnich informacji, które uzyskałem od 

pana projektanta zostało złożona cała dokumentacja do Wód Polskich w sprawie pozwolenia 

wodno-prawnego. Jeśli chodzi o wody polskie to panu nie mogę odpowiedzieć.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Głos prosi kolega Grzegorz Rapcia. Bardzo proszę.  

 

Radny Grzegorz Rapcia 

- Ja mam takie dwa pytania. Pierwsze do pana Marka Partyki, drugie do pana burmistrza. 

Najpierw, panie Marku, prośba tam taka jest odnośnie tej drogi gminnej, od drogi 

wojewódzkiej do starego śmietnika. Tam po wiośnie zrobiły się dosyć tam duże dziury, 

nierówności. No i wysłać tam pracownika, żeby zobaczyć, czy tam kruszywa nasypać, żeby te 

dziury zasypać, czy ewentualnie koparką czy coś z tym zrobić, żeby te ubytki chociaż tam 

trochę zniwelować. I drugie pytanie do pana burmistrza. Rozmawialiśmy jeszcze przed 

majówką na temat rzeki Pokrzywianki tam w Jeziorku, odnośnie tych tam, no bo to zgłaszane 

było, no ja zgłaszałem, pan Sołtys zgłaszał. W maju miał przyjechać pan dyrektor tutaj do nas 

z Radomia, z Wód Polskich, I co w związku z tym, czy był ten Pan Dyrektor już, czy nie, co 

tam dalej się z tym dzieje, tematem. Dziękuję.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Pana Dyrektora nie było, ale myśmy byli z Panem Markiem w Rejonowym Zarządzie Wód 

Polskich w Warszawie, ale to spotkanie zorganizował Pan Dyrektor Wiosna z Radomia z tego 

oddziału tutaj. Ustaliliśmy tak, że my oczekujemy, jeżeli chodzi o Pokrzywiankę, 

uregulowanie jej biegu, jak najdalej się to da. W tym roku na pewno nie będzie to robione, 

dlatego że oni muszą to ująć w planie finansowym, a na ten rok już praktycznie mają 

wszystko po planowane, więc będzie to realizowane w następnym roku. No i jeszcze kwestia 

naszej prośby czy naszych rozmów i to zostało przyjęte z akceptacją, ale to też potrwa, 

dlatego że dotyczy sprawa tych tam w Rudkach i na Włochach, więc oni nie mają tego u 

siebie w ewidencji po tych wszystkich zmianach reorganizacyjnych. Jeżeli przejmą, mają to 

inwentaryzować, przejąć i dopiero możemy rozmawiać na temat ewentualnie odbudowy tych 

obiektów. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Marcin Grzegorski, bardzo proszę.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. Ja cofnę się do uchwały, którą podjęliśmy teraz niedawno w odnośni podniesienia 

podatku. Ja byłem przeciwny, radni byli podzieleni. Podkreślę tu tylko, że to było głosowanie, 

gdzie chodziło o jeden głos. Decyzja o podniesieniu podatku o ceny nieczystości i wodę, to 

decyzja była przewodniczącego Rady Gminy w Nowej Słupi Rafała Piaseckiego był za 

podniesieniem. Ja i większość kolegów jest takie moje zdanie, że główną decyzją 



podniesienia podatków chodzi tu o jeden głos, to jest przewodniczący, on podejmuje decyzję, 

To była jego decyzja, podjął decyzję za podniesieniem tych podatków. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. No ja niestety nie mogłem inaczej też zagłosować, dlatego, że wczoraj 

byłem wnioskodawcą wniosku formalnego, który był właśnie za przyjęciem wzrostu o 3%, 

więc jak ja mogłem inaczej zagłosować przeciwko swojemu wnioskowi? No kolego, no 

trochę każdy widział, jak kto głosuje, więc...  

 

Radny Bartosz Dutkiewicz 

- Wniosek był wczoraj złożony tylko dlatego, żeby nie podnosić o 16 czy o 30 procent.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Więc tak, i to było w kontrze dla propozycji burmistrza i tyle. I dlatego został 

przegłosowany przez większość Rady wniosek o zwiększenie 3 procentowe, minimalne. 

Kolega Jerzy Roman, bardzo proszę. A bardzo proszę, przepraszam. Kolega Marcin ad 

vocem.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Znaczy kontynuując tą rozmowę. Wczoraj nie miałem możliwości spotkania się z 

mieszkańcami i wyrażenia ich opinii, tak. Spotkałem się z kilkoma osobami z terenu naszej 

gminy. Powiedziałem o takich podwyżkach. Byli przeciwni temu, dlatego to przekazałem. 

Dzisiaj, wczoraj byłem za podniesieniem trzy procentowym, byłem za, lecz dzisiaj byłem 

przeciw. Dziękuję.  

 

Radny Bartosz Dutkiewicz 

- Dziękuję bardzo. Ad vocem kolega Bartosz Dutkiewicz.  

 

Radny Bartosz Dutkiewicz 

- Wczoraj byliśmy za tym, żeby tylko symbolicznie o 3% podnieść, dlatego ten wniosek padł, 

żeby nie podnosić o 13, o 16 czy o 30% ścieki. Też dzisiaj część z nas zmieniła zdanie, bo 

wiemy, jaka jest sytuacja mieszkańców i żeby nie drenować kieszeni. To jest symboliczna 

podwyżka, ale jeśli kolego Marcinie byłeś przeciw, miałeś możliwość złożenia wniosku 

formalnego, żeby zostały stawki z zeszłego roku. To czemu nie wykorzystałeś tego? No ale i 

tak jakiś trzeba było podnieść, no przecież mogłeś złożyć wniosek. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Ale bardzo proszę o ciszę. Kolega Jerzy Roman, bardzo proszę. Ja mam pytanie do Pana 

kierownika Marka Partyki w sprawie tego mostu, bo dwa miesiące most jest nieprzejezdny, 

żniwa, za dwa miesiące będą żniwa i o moście nic. Jak sytuacja wygląda w tej sprawie? I na 

dzisiejszą sesję, Panie Przewodniczący, miał być ktoś zaproszony z powiatu. Czy był ktoś 

zaproszony, czy nie?  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Tak panie panie radny były proszone panie radne powiatowe natomiast z burmistrzem 

rozmawialiśmy że na sesję czerwcową będziemy zapraszać kogoś z zarządu powiatu.  

 

Radny Jerzy Roman 

- No bo ja się tutaj dopominam o tą drogę Włochy - Wieloborowice już może od kilku lat 

nawet i nikt się tam tym nie zajmuje i sprawa koszenia poboczy. Wczoraj przyjechali skosili 



tylko w Skałach bo była taka sytuacja można powiedzieć wyjątkowa. że po prostu, no nawet 

nie ma o czym mówić. No nie wiem u nas na Włochach, nie jest koszona. I kiedy to będzie 

koszone, bo po prostu tak wygryźli trochę tam w tych Skałach i to wszystko. No i niech to 

jakoś uporządkują, bo tak tu wjechali, kosili tam 100 metrów dalej, pojechali, tutaj zostawili i 

tak tylko pokazali, że przyjechali i na tym koniec. I chyba jeszcze zejdzie kilka tygodni albo 

nawet może miesięcy.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- To znaczy z tego co ja obserwuję to wczoraj też i w Starej Słupi i w Cząstkowie też były 

wykaszane. Ale chyba to już jest ten sezon że będzie to wszystko już intensywnie wykaszane. 

Ja nie chcę oczywiście absolutnie zabierać głosu i tutaj wypowiadać się odnośnie powiatu i 

dróg powiatowych, bo to nie w mojej gestii i kompetencji. Natomiast na dzisiejszą sesję były 

proszone radne z powiatu, które są z naszego terenu. Nie mam żadnej informacji, dlaczego nie 

są. Natomiast z burmistrzem rozmawialiśmy chyba w zeszłym tygodniu, że na następną sesję 

czerwcową będzie zaproszony ktoś z zarządu powiatu ewentualnie. Poprosimy też i starostę, 

żeby przyjechał, a kogo deleguje, no to się okaże. Dziękuję. Bardzo proszę Pana kierownika.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Jeżeli chodzi o most na Włochach, na rzece Pokrzywianka, oczywiście zdajemy sobie 

sprawę, że jest uszkodzony, wiemy o tym doskonale, zabezpieczyliśmy drogę i sam most, 

także jest tam zakaz wjazdu i ruchu. Natomiast jeżeli chodzi o jego naprawę, no musi być 

przeprowadzona procedura. Dwie sprawy tutaj są ważne. Sprawa zgłoszenia do Powiatu i tam 

to zgłoszenie zostało niezwłocznie dokonane zaraz jak żeśmy się dowiedzieli o tej awarii. 

Natomiast powiat ma trochę inne zdanie, że to nie jest remont tylko przebudowa. Ja nie wiem 

jak można wyremontować załóżmy kłodę drewna, czy belkę drewnianą, która jest zgnita, nie 

wymieniając jej. Ale myśmy się odwołali od tej decyzji powiatu do wojewody i czekamy na 

stanowisko wojewody. Jesteśmy przygotowani proceduralnie do natychmiastowego 

ogłoszenia przetargu. Musimy poczekać, panie radny, na stanowisko pana wojewody. Nie ma 

na razie pani Skarbnik, też na to czekamy. Natomiast jeżeli tylko będziemy mieć stanowisko 

pana wojewody, to będziemy taki przetarg ogłaszać. Oczywiście będzie ono pozytywne. 

Musimy niestety procedur dochować. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Już kolega Stanisław Cisłowski. Bardzo proszę.  

 

Radny Stanisław Cisłowski 

- Dziękuję panie przewodniczący. Ja tu w ślad za radnym Jerzym ponawiam prośbę, nie wiem 

już który raz, wycinkę krzaków i gałęzi z drzew przy drodze powiatowej od Jeziorka do 

Dębna. To samo dotyczy koszenia poboczy przy drogach powiatowych. Dzisiaj jechałem, no 

to przy tych drogach już ta trawa jest wyrośnięta, że z litości powinni to zrobić, jedno i 

drugie. Mam prośbę do Pana kierownika Marka Partyki. Od posesji, od drogi powiatowej, od 

posesji 79 do posesji 77. To jest droga między, nasza gminna, między Dębnem a Jeziorkiem. 

Tam na zakręcie krzaki się rozrosły, i dodatkowo gałęzie z drzew i to wszystko się obniżyło. 

Tam jest ten zakręt niebezpieczny, bo tam jest urwisko. Prosiłbym o usunięcie tych krzaków i 

tych gałęzi, które zwisają już dość nisko. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Pan kierownik, bardzo proszę. Szanowni Państwo, oczywiście, Panie Radny, te 

krzaki zostaną niezwłocznie usunięte, jeśli zagraża to bezpieczeństwu. Natomiast poinformuję 

Państwa i Państwa sołtysów, że myśmy jako gmina rozpoczęli wykaszanie dróg gminnych. 



Zachodnia strona gminy została wykoszona. Trwają prace teraz ze stroną wschodnią i 

północną. Myślę, że do końca tego tygodnia zostaną drogi wszystkie, mówię o gminnych 

drogach, wykoszone. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Ryszard Karpiński, bardzo proszę.  

 

Radny Ryszard Karpiński 

- Panie Przewodniczący, pytanie do Pana Marka. Panie Marku, trzeba by posypać trochę 

żwiru tam do oczyszczalni ścieków. Wie Pan, gdzie są te betonowe płyty? Pojechałem 

wczoraj, tam druty wystają. Jest to niebezpieczne, bo firma z roboty zeszła, płyty zostały 

usunięte, tam dwie czy trzy nasypane, ale tak dziadowsko. To raz i o tej drodze z drugiej 

strony. Wie Pan, tam co jest ta droga? Idzie koło dworu tutaj. No i jeszcze jedno pytanie na 

temat sterylizacji psów i kotów. Czy będzie to, bo tu ludzie dużo dopytują.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo proszę Panie kierowniku.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Więc znamy problem tej drogi do oczyszczalni. Najpierw zostanie wyrównana ta droga do 

oczyszczalni koparką, czyli ten ubytek, który tam był, jeździliśmy i obserwowaliśmy tą drogę, 

ubytki, które się powstały i żwir, który zszedł na bok tej drogi, tam wchodzi prawie, że w 

posesję zostanie rozgarnięty. Ocenimy, ile tego jeszcze, tego kruszyła potrzeba i dosypiemy. 

Natomiast jeśli chodzi o tą drugą drogę, to już tam zleciłem operatorowi koparki o 

wyrównanie. Wiemy obydwaj, o którą drogę chodzi. Chodzi o drogę gruntową. Natomiast 

jeśli chodzi o sterylizację, no szanowni państwo, my tutaj musimy najpierw zabezpieczyć 

środki na sterylizację zwierząt bezdomnych. Są to wydatki bieżącej z dyskusji tutaj z panią 

Skarbnik. Na razie takich środków wolnych na sterylizację zwierząt domowych na dzień 

dzisiejszy nie posiadamy.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo, kolega Grzegorz Rapcia, bardzo proszę.  

 

Radny Grzegorz Rapcia 

- Wrócę, Panie Marku, do tego pierwszego pytania a propos tej drogi, bo tam Pan 

Przewodniczący.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Już odpowiadam. Oczywiście musimy tam przejechać z pracownikiem, obejrzymy jak to 

wygląda i postaramy się zaradzić. Ja wiem, że dzisiaj gospodarze mają te ciągniki ciężkie, 

jeżdżą z towarem, czasami jeżdżą w warunkach takich, w których się nie powinno jeździć, bo 

to jeśli jest droga rozmoknięta, to te szkody, które się robi w drogach gruntowych są dużo 

większe. Niemniej jednak postaramy się tam tą drogę poprawić. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Pan burmistrz, bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Ja chciałem przekazać taką informację, że jeżeli chodzi o to odzyskanie te pieniądze z 

gwarancji ubezpieczenia dotyczące tej studni, to to jest kwota ponad 194 tysiące złotych. 



Taką odzyskaliśmy kwotę z tego ubezpieczenia. Natomiast jeżeli chodzi, Szanowni Państwo, 

o inną informację, która dociera do mnie od mieszkańców, to chciałbym taką informację 

przekazać mieszkańcom, że na naszym parkingu, naszym, to jest Świętokrzyski Zarząd Dróg 

Wojewódzkich, właścicielem rynku i na naszym rynku, w zasadzie na parkingu powstaje 

postument. Postument, pomnik i jakoś inaczej to jest nazywana mała architektura. 

Mieszkańcy mnie pytają, kto jest inwestorem i kto to wykonuje, więc ja bym chciał przekazać 

informację tutaj, że dla Państwa radnych, ale również i sołtysów i mieszkańców, że dzieje się 

to poza gminą. Rzadko spotykana sytuacja. Ja powiem szczerze, nie spotykałem się z taką 

sytuacją, żeby gdzieś po prostu jakby za plecami gospodarza powstawało coś, na co ja tak 

naprawdę nie wyrażałem zgody. Oczywiście to jest teren świętokrzyskiego zarządu dróg, 

więc decyzja jest świętokrzyskiego zarządu dróg. Natomiast potrzebna była akceptacja Rady i 

taka akceptacja trafiła. Ja na spotkaniu ze świętokrzyskim zarządem dróg wojewódzkich 

wyraziłem negatywną opinię umieszczenia tego pomnika na terenie parkingu i to jest moja 

jakby opinia, którą przekazałem Świętokrzyskiemu Zarządowi Dróg, wręcz dzwoniłem do 

pana dyrektora prosząc go, żeby spróbował tą decyzję w jakiś sposób rozważyć jeszcze z 

innymi osobami, po prostu z innym gremium, żeby ta decyzja była wyważona, ponieważ 

może ono po prostu wpłynąć niekorzystnie tutaj zagospodarowanie tego terenu, no i na po 

prostu też niezadowolenie mieszkańców. Do mnie docierają takie głosy, może nie pełne, nie 

wiem, trudno mi powiedzieć, w każdym razie mam informację, że jest to niekorzystna dla 

tego układu naszego i parkingowego sytuacja. Nie miałem na to wpływu, dlatego taką 

informację przekazuję, a pod informacją dotyczącą umiejscowienia tego pomnika, została 

podparta uchwała Rady Gminy i potem zawieszona uchwała naszej Rady Gminy, więc 

mieliśmy pewien może wpływ na to, żeby po prostu ten pomnik powstał może gdzieś indziej. 

To byłaby lepsza sytuacja według mnie i korzystniejsza znacznie, tym bardziej, że do gminy 

nie wpłynęły żadne pozwolenia, nie ma żadnej WZ-ki. Z tego co wiemy, pomnik tego typu 

powinien mieć pozwolenie na budowę i powinien mieć opinię konserwatora. Do tej pory 

takiej rzeczy nie mamy, więc jest to trochę tak, powiem, no gmina nigdy takich procedur nie 

prowadzi w ten sposób, więc to jest informacja dla mieszkańców, tutaj również dla Rady , dla 

sołtysów żebyście Państwo tą informację mieli. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Tutaj kolega Sylwester prosił głos, ale zanim ja oddam jeszcze mikrofon, to ja 

tylko tutaj w obronie stanę też Rady, ponieważ my wydaliśmy pozytywną opinię co do tego 

obeliska, postumentu, jak to tam się nazywa, natomiast co do wpływu na to, na której działce 

i w którym miejscu będzie to usytuowane, to my tutaj żadnych zgody nie dawaliśmy, 

ponieważ nie jesteśmy właścicielem tego terenu. My tylko wyraziliśmy zgodę, że taki pomnik 

jak najbardziej, żeby uczcić chyba bohaterów Ziemi Świętego Krzyża, bo to tak to chyba jest 

nazwane, że jest potrzeba na taki pomnik. Natomiast co do miejsca, no to niestety Rada nie 

była władna ani nie miała żadnej kompetencji, żeby wskazywać, w którym miejscu on ma 

być. Dziękuję bardzo. Kolega Bartosz Dutkiewicz. dziękuję bardzo.  

 

Radny Bartosz Dutkiewicz 

- Też chciałem to samo powiedzieć, że myśmy swoją decyzję, jakby akceptację tego 

wydawali na podstawie projektów, planów, które pokazywały, że ten pomnik miał stać tam, 

gdzie zazwyczaj choinka stoi na samym winklu. Ale jeszcze a propos tego tematu, to jeśli już 

mowa o tym parkingu, tutaj przy okazji tego pomnika dowiedzieliśmy się tu z kolegą 

przewodniczącym, że tak naprawdę ta część, połowa, ta pierwsza rynku, to nie jest parking, 

tylko to jest część bulwarowa w planach ponoć w województwie czy w Urzędzie 

Marszałkowskim, gdzie nikt nawet o tym nie wiedział i tak naprawdę tam powinny być, nie 

wiem, ławeczki, drzewka i teren rekreacyjny. I też właśnie w tym temacie ja od lat wnioskuję 



tutaj i zabiegam, żeby te parkingi w końcu, żeby powstał jakiś parking dla mieszkańców 

głównie dla mieszkańców, bo to tak być nie może, że cały rynek jest zastawiony od 6 rano, 

parkują samochody, ludzie jadą autobusami do Kielc, czy pracownicy parkują, jest 

zastawiony, przyjeżdżają turyści, nie mają gdzie palca wcisnąć. Nie wiem, może wreszcie 

pomyśleć o tym, czy ten parking przy cmentarzu, czy też takie sugestie się pojawiają, Teren 

może z władzami kościelnymi się dogadać, tu przy organistówce jest jakiś teren, może to nie 

musi być jakiś parking za miliony złotych, inwestycja robiona, po prostu utwardzić, wysypać 

jakimś żwirem, żeby on był. Też może tak, tu się posilę pomysłem takim, który ktoś 

widziałem w internecie wrzucił, że może iść w tą stronę, żeby parkometry postawić na rynku, 

żeby było dwie, trzy godziny za darmo parkowania, żeby ten rynek nie był non-stop od świtu 

do nocy zastawiony, żeby było miejsce dla turystów, żeby jakoś w tą stronę rozważyć jakieś 

dyskusje, przeprowadzić, porozmawiać z władzami wojewódzkimi, jakoś to uregulować, 

jakoś to zrobić, żeby to normalność tutaj była, bo to nie jest normalne, co tu się dzieje. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Pan zastępca burmistrza, bardzo proszę.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- W kwestii tego parkingu czy strefy płatnego parkowania, no to też są kompetencje Rady 

Gminy, ale tutaj dotyczy to też i naszych gruntów. My takie pomysły rozważamy, m.in. w 

piątek, Panie Marku, będziemy mieli spotkanie z projektantem od tej drogi od Wąkopu, czy 

tam do ujęcia wody. Będzie nam jeszcze raz już wszystko łącznie z przyłączami z pomiarami 

wysokości, z możliwością odprowadzenia wód opadowych z tej góry świętokrzyskiej 

przedstawiał, ale on tam zarysował taki pomysł, żeby w Wąkopie na tej szerokiej działce, tuż 

za ośrodkiem zdrowia, wejdzie około 40 miejsc parkingowych i chyba, nie pamiętam, 6 

autobusów, takie miejsca, tam on to wymierzył i jest specjalistą w dziedzinie projektowania 

właśnie czy parkingów, czy dróg, więc tutaj zastanawiamy się, czy po prostu nie pójść w tym 

kierunku, żeby zabezpieczyć, bo wiemy, że z tym są problemy i są nieprzyjemności ze strony 

tych turystów, którzy tu przyjeżdżają, a później policja ich ściga, bo ktoś po prostu, że tak 

powiem, jest tym, jak to się teraz, sygnalistą, tak, żeby nie obrażać nikogo. Dzwoni na policję, 

jeżeli stoją oni na zakazie, no to w takiej sytuacji płacą mandat albo przynajmniej pouczenie, 

więc turyści też to negatywnie przyjmują. Chcemy to uporządkować, ale jeżeli chodzi o 

rynek, to jest nie nasza nieruchomość i wystąpimy być może do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, żeby nam pomogli w jakiś sposób rozwiązać problem płatnej strefy 

parkowania, natomiast na początku byśmy podeszli ewentualnie do takich odpłatnych miejsc 

postojowych na ulicy Świętokrzyskiej, ale warunek jest taki, że musimy najpierw tą drogę 

wyremontować. I na tej ulicy, czyli na Wąkopie, to jest ulica teraz, panie Marku? 

Benedyktyńska. Także tutaj w ten sposób byśmy do tego, szanowni Państwo, podeszli, bo na 

nieswoim gruncie my nie możemy stawiać parkomatów i zarabiać po prostu, no bo to będzie 

jakaś opłata za ten parkomat. Oczywiście to jest pomysł dobry, bo wzorem Kielc, jeżeli 

chodzi o te galerie, kiedyś nie można było tam w ogóle się zatrzymać, teraz jest, nie trzeba 

tam żadnego parkingowego, wszystko jest zautomatyzowane, wjeżdża się, wyjeżdża, opłaty 

są też dostępne, więc ja nie widzę takiej możliwości, a pan przewodniczący Dutkiewicz ma 

rację, że ja jak przyjeżdżam do pracy, to są te same numery już rejestracyjne, które stoją tutaj 

od rana i po 16 dopiero te samochody są zabierane. To nawet brakuje takich możliwości 

załatwiania spraw bezpośrednio, nawet jeżeli chodzi o obsługę tutaj urzędu gminy, dlatego że 

przyjeżdżają do nas projektanci, czy mamy jakieś spotkania i oni mówią, a spóźniliśmy się 15 

minut, bo szukaliśmy w Nowej Słupi miejsca parkingowego. Dziękuję uprzejmie.  



 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję. Jeszcze będzie kontynuował kolega Bartek.  

 

Radny Bartosz Dutkiewicz 

- Dwa zdania jeszcze. Ja zdaję sobie sprawę, że to jest, rynek nie należy do nas, należy do 

Zarządu Dróg Wojewódzkich, ale myślę, że to wszystko jest kwestią rozmów przede 

wszystkim i dogadania się co widać, że da się na przykładzie chociażby tego pomnika 

obecnie, da się załatwić. Uważam, że jeśli się rozmawia, to się wszystko da dogadać. 

Wiadomo też, że no ja mówię, wyrzucić te samochody, no też wiadoma sprawa, że trzeba je 

gdzieś wyrzucić, tak. Dlatego ja tutaj cisnę, żeby szukać rozwiązań, tak jak Pan mówi, czy 

tam na Wąkopie, czy gdzieś tutaj w okolicach rynku, no jakiś tam, nie musi być super z 

prawdziwego zdarzenia, ale prowizorycznie, żeby ten parking gdzieś dogadać, zrobić, 

utwardzić, żeby było, gdzie tych ludzi wyrzucić i pomyśleć tu faktycznie, no z Urzędem 

Wojewódzkim o tych parkometrach porozmawiać, żeby to doprowadzić do jakiegoś ładu i 

składu, żeby naprawdę, no przyjeżdżają ludzie, do urzędu czy na zakupy, żeby mogli sobie 

stanąć na pół godziny, godzinę, załatwić sprawę, pojechać, a gadanie, że jest zastawiony od 

świtu do nocy i nikt nie może nic zrobić, załatwić. Turyści nie mają gdzie stanąć i nie ma się 

co dziwić, że przyjeżdżają i odjeżdżają, bo nawet nie ma gdzie zatrzymać samochodu.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Koleżanka Halina Misiurska.  

 

Radna Halina Misiurska 

- Dziękuję bardzo. Panie przewodniczący, Ja do pana kierownika przypominam się, 

zgłaszałam ostatnio prośbę o naprawę wiat przystankowych, tam są zerwane dwie deski, 

jedna wiata w parku, a druga troszeczkę wyżej w stronę szkoły. To pierwsza sprawa, a druga 

sprawa dotyczy budynku szkoły podstawowej w Jeleniowie. Od kilku miesięcy po takich 

ciągłych opadach deszczu zaczęła wchodzić nam woda do podpiwniczenia i nawet do 

kotłowni. I nawet wczoraj byłam, pani dyrektor poprosiła mnie, żebym zeszła tam zobaczyła, 

naprawdę jest dużo wody koło pieca. Tam jest duży skład też, pani dyrektor zabezpieczyła 

sobie pelet. Jak ta woda podejdzie i skąd ona się bierze, nikt tego nie wie. No właśnie po tych 

wcześniejszych i ona teraz dopiero weszła do piwnic. I najbardziej do kotłowni. Faktem jest, 

że dużo tej wody opadowej idzie od lasu aż przez całą wieś prawda. Szkoła jest zaniżona i 

być może bo kotłownia jest właśnie tu od tej strony wjazdowej i to właśnie tutaj ta woda się 

pokazała i bardzo bym prosiła żeby ktoś z urzędu podjechał bo mówię no budynek jest 

pięknie teraz zmodernizowany. No szkoda żeby po prostu zaczęło nam tam coś już się psuć. 

Więc bardzo proszę zgłaszam to w imieniu swoim i pani dyrektor żeby to zobaczyć. Bo jak 

nie, no to musimy myśleć, panie burmistrzu, o odwodnieniu, bo inaczej chyba się nie da. 

Także dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Robert Klefas, bardzo proszę.  

 

Radny Robert Klefas 

- Dziękuję. Ja tutaj chyba do pana kierownika Partyki, dzisiaj jest bardzo popularny w 

pytaniach. Chciałbym prosić o takie prace porządkowe już na terenie rekreacyjnym wokół 

zalewu ze względu na to, że 24 mamy festyn i tam jest kwestia również wykonania tych prac 

z funduszu sołeckiego, czy głównie wiata jest tam bardzo, będzie potrzebna po prostu, musi 



być wykorzystana w czasie tego pikniku. No i oczywiście no montaż kontenera, wykoszenie 

trawy, także bardzo proszę o takie prace. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Będzie odpowiadał kierownik? Nie, przyjął po prostu do wiadomości i już.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Już raz była już tam trawa wykaszana na tym ośrodku, natomiast jeśli chodzi o te wiaty, 

byliśmy tam z wykonawcą, dostał zlecenie i ta wiata ma być tam wysypana, utwardzona w 

środku, wysypana kruszywem i ten kontener też jest miejsce wskazane, wie w którym miejscu 

go postawić. Także będziemy to realizować. Mam nadzieję uda nam się przed festynem. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze chciałby ktoś zabrać głos? Teraz oddaję głos Sołtysom. 

Pierwszy zgłaszał się Sołtys z Jeziorka z tyłu, więc pierwszy podniósł rękę, więc później 

Sołtys z Rudek i z Sosnówki w tej kolejności.  

 

Sołtys Józef Świetlik 

- Dziękuję panie przewodniczący. Panie burmistrzu kiedyś miałem zebranie sołeckie w 

sprawie przesunięcia tam 615 zł. Udało mi się to załatwić pozytywnie. Panie burmistrzu mam 

dużą prośbę do pana. Przyszli akurat mieszkańcy tych ci mają problemy z kanalizacją. 

Przychodzą do mnie, pytają mi się, panie burmistrzu, ja naprawdę nie jestem fachowcem w tej 

sprawie. Tak można powiedzieć. Ze względu mojego oka, ja widzę, że te ludzie mają rację i 

bardzo bym prosił, panie burmistrzu, żeby pan zaprosił, chciałbym żeby pan przyjechał na 

spotkanie, kiedy będzie panu pasować, zaprosić odpowiednich fachowców, niech tym 

mieszkańcom wytłumaczą, bo nie będę mówił panie burmistrzu jakie mamy problemy na 

sesji, bo to nie jest temat na sesji, to bardzo proszę. Jeszcze jedną sprawę mam też do 

kierownika, panie kierowniku, bo widzę każdy pana męczy. Mieszkańcy Jeziorka 

powykaszali tam, powykaszają łąki. Ja nie mówię tam o innych sprawach tylko o tych 

zatorach rzecznych, bo ja to nazywam zatory rzeczne, żeby tak ładnie wyglądało. To jakby 

koparka jak przyjdzie, wykoszą te łąki, to jakby przyjechała ta koparka, bo rzeczywiście ta 

woda tam wylewa na te łąki. I jeszcze jedną mam sprawę w imieniu moich mieszkańców 

zaprosić pana radnego, panie radny, bo mieszkańcy się dopominają, żebyś pan przyszedł na 

zebranie. Dziękuję ślicznie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję. Sołtys z Rudek, bardzo proszę.  

 

Sołtys Grzegorz Marczewski 

- Dziękuję Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, ja w imieniu druh i druhów pragnę 

podziękować Szanownej Radzie, burmistrzom, pracownikom Urzędu Gminy, wszystkim tym, 

którzy się przyczynili do zorganizowania Gminnego Dnia Strażaka. Bardzo serdecznie 

dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękujemy bardzo. Sołtys z Sosnówki, bardzo proszę.  

 

Sołtys Jerzy Sitek 

- Dziękuję bardzo. Ja mam pytanko, pytania do Pana Marka. Kiedy będzie naprawa dróg 



gminnych, tych załatań, tych dziur? Najgorsze w stronę Cegielni w ogóle trzeba przejechać i 

wszystkie zobaczyć, sprawdzić. Następna sprawa, co jest z tym brakującym oświetleniem 

ulicznym? Kiedy będzie to zaczynane, robione? Już dokumentacje na niektóre są. I trzecia 

sprawa będzie, prosiłem tam o zamontowanie lustra przy posesji 70 i znaku ustąpienia 

pierwszeństwa. Parę razy zgłaszałem i na razie nic w tej sprawie. I ostatnia sprawa, chciałem 

prosić pana Marka, jadę tam do syna, do jego mieszkania i przy delikatesach, zawsze tak jest 

wyżłobiony rów, że nie idzie aż się podwoziem trze. Mówię, może by położył tam ze dwie 

płyty, mówi, jeżeli tak wycinają te samochody przy wyjeździe ze sklepu. Dopóki nie będzie 

robiona droga, no zawsze jest tam największy problem, że nie można przejechać. No, to tyle. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Tutaj chyba radny Grzegorz Rapcia ripostuje.  

 

Radny Grzegorz Rapcia 

- Nie, dołączam się tutaj do jednej prośby Pana Sołtysa a propos właśnie tej kanalizacji w 

Jeziorku, bo tam no też mieszkańcy mi zgłaszają problemy, że no nieraz z tą firmą jest tam 

problem się dogadać z niektórymi sprawami. I druga sprawa, no Panie Sołtysie z chęcią bym 

przyszedł na to zebranie wiejskie, no ale no niestety w tym tygodniu mam drugą zmianę w 

pracy, no i nie było możliwości. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Widzę rękę, aha, najpierw odpowie tutaj pan kierownik i tam pani sołtys 

Cząstkowa podnosi rękę.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Jeśli chodzi o tutaj pytania pana sołtysa Sosnówki, to tam dziury w stronę Cegielni były w 

pierwszej kolejności łatane, być może się jakieś pojawiły. Nie wiem, czy pan był tam 

ostatnio. Jeżeli są, to przejedziemy. Proponuję razem, żebyśmy przyjechali, to sobie ustalimy 

faktycznie. Jeśli chodzi o lustro i znak przy posesji numer 70, no panie sołtysie, musimy 

sprawdzić tą lokalizację tego lustra, bo ja nie wiem, gdzie to jest, powiem szczerze. 

Podjedziemy tam, zobaczymy, bo szanowni Państwo, nie zawsze lustro drogowe poprawia 

bezpieczeństwo. Czasami pogarsza. bo lustro zawsze ma ograniczoną sferę patrzenia i znaki 

czasami też jest taka kwestia, że jeżeli są drogi mniej więcej o tej samej szerokości, to od 

znaków się odchodzi. Jest zasada w kodeksie drogowym tak zwanej prawej ręki i tej zasady 

się powinni trzymać. W miastach też się odchodzi już w tym momencie od takiego stawiania 

znaków na siłę. Natomiast podjedziemy, zobaczymy, czy tam jest to wskazane i potrzebne. 

Jeśli chodzi o ulicę Ogrodową, no tam na bieżąco poprawiamy tą kwestię. Nie wiem, czy 

płyty, wstawianie płyt jest na dzień dzisiejszy wskazane. Ta droga, otrzymaliśmy 

dofinansowanie, być może będzie w najbliższych miesiącach remontowana. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Pani Sołtys Cząstkowa, bardzo proszę.  

 

Sołtys Krystyna Sielicka 

- Ja też mam sprawę w sprawie dróg powiatowych. Chodzi o wykaszanie. Czy nie ma 

wpływu, żeby oni wykaszali szerzej te pobocza? Rów jest dalej, a oni taki paseczek 30 

centymetrów. Czy by poszedł jakiś wpływ, żeby, no nie wiem. A druga sprawa już było 

zgłaszane do radnych powiatowych i niby prawdopodobnie też ktoś tam był ze starostwa. 

Chodzi między posesją 14 a 15, tam jest uszkodzone pobocze, a dalej jest głęboki dół. Był 



Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Nowej Słupi 

 

 

Rafał Piasecki 

taki pachołek ustawiony, teraz jechał kosiarką i skosił. Dobrze, tam po prostu może być 

tragiczny wypadek. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Ten temat i ten problem jest znany, ja to też wielokrotnie zgłaszałem. Nie 

wiem, miał ktoś przyjechać z powiatowego zarządu dróg właśnie tam, to jest od skrzyżowania 

koło mnie w stronę Rudek, tam na tym rozdołku takim, Tak, tam jest przepust głęboki i jest 

uszkodzony jest nawierzchnia i tam jest oberwanie. Tam się często też woda zbiera. No jest to 

niebezpieczne miejsce. Zgłaszamy. Dobrze to radna Ewa Pastuszyńska.  

 

Radna Ewa Pastuszyńska 

- Panie Burmistrzu chciałam podziękować za tą interwencję porządkowania ulicy 

Świętokrzyskiej. I proszę o jeszcze. Dlatego, że tak jak powiedziałam, to powinna być 

wizytówka ta nasza cała Droga Świętokrzyska, gdzie mieszkańcy, ale i turyści, szczególnie o 

trawę na chodniku na poboczu. w tej chwili na pewno ta ulica wygląda dużo lepiej po tym, co 

jest wykonane. Także dziękuję i proszę więcej. Dziękuję. 

 

 

9. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze chciałby ktoś zabrać głos? Nie widzę. Zamykam obrady 75 

sesji. 
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